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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادى
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 1000 تومان

یم
سن

س: ت
عک

بازار طلا و سکه 98/8/19 ساعت 15:05

قیمت قبلىقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
3,943,0003,879,000قدیم

سکه طرح 
3,984,0003,888,000جدید

2,078,0002,008,000نیم سکه

1,279,0001,209,000ربع سکه

839,000809,000سکه گرمى

یک مثقال 
1,762,2001,717,000طلاى 17 عیار

یک گرم طلاى 
18406,800396,400 عیار

طلاى دست 
439,000439,000دوم

یک گرم طلاى 
24542,400528,500 عیار

دوشنبه| 20 آبان 1398| 11 نوامبر 2019 | 13 ربیع الاول 1441 | سال دوم| شماره 364|  صفحه اول

روزنامه اقتصادى استان اصفهان

یک فعال برندینگ در تشریح معضلات کسب و کارش مى گوید:

فرصت خوب تحریم ها براى برندسازى
برندسازى از موضوعاتى است که در سال هاى گذشته مورد توجه 
بسیار قرار داشــته، اما این که تاکنون چه میزان موفقیت در این 
عرصه حاصل شده جاى بحث بســیار دارد. در این باره با رامین 
جوان رود، مدیرعامل یک برند پوشاك داخلى و فردى که همراه 

شرکت هاى دیگر در ایجاد برندهاى بین المللى نیز تلاش کرده است، 
گفت وگو کردیم. ...
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 صنعت ساختمان در اصفهان چه اوضاعى دارد؟ 

حال خوب بازار مسکن با اعطاى تسهیلات بانکى!
        به عقیده دبیر انجمن انبوه سازان مسکن استان اصفهان لازمه تحرك ساخت وساز بازار مسکن، تخصیص تسهیلات ویژه بانکى به این بخش است
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دستان مرئى

این روزها با چند تن از فعالین 
اقتصــادى بخــش خصوصى 
واقعى اعــم از عمده فروش و 
خرده فروش یا همان کســبه 
کف بازار جویاى وضعیت شدم، 
همگى از یک رضایت نسبى در 
فروش کالا نسبت به گذشته 
نه چنــدان دور مى گفتند و به 
اتفاق دلیل اصلــى آن را ثبات 

نرخ ارز مى دانستند.
این آرامش بازار، آن دغدغه اى 
بــوده که همیشــه مــردم و 
تولیدکننــده و تجار دنبال آن 
بوده اند. در فضاى این چنینى 
اســت که مصرف کننــده با 
طیب خاطر مى خــرد و تاجر 
و تولیدکننــده و خرده فروش 

مى فروشند.
قبل از این که به چرایى تثبیت 
نرخ ارز بپردازم، بهتر مى بینم 
ابتدا به موارد مصارف آن اشاره 

کنم:
مصرف ارز اغلب براى واردات 
اعم از قانونى/ قاچاق، بخشــى 
براى خروج سرمایه و مهاجرت 
و بخش اخر مصــارف خرد از 
قبیل دانشجویى و مسافرى و 

درمان است. 
اما دلیل تثبیت نرخ ارز...

در 101 امین جلسه شوراى شهر اصفهان
 چه گذشت؟

شرایط کارگران شهردارى
 خوب نیست

یکصد و یکمین جلســه شوراى شــهر اصفهان 
درحالى باحضور 10 نفر از اعضاى شورا در تالار 
شوراى ساختمان مرکزى شــهردارى اصفهان 
برگزار شد که در این جلسه رئیس شوراى شهر 
از وضعیت کارگران شهردارى ابراز نگرانى کرد و 
خواستار اتخاذ تصمیماتى براى بهبود وضعیت 

فعلى و سال آینده کارگران شهردارى شد.
اغماض در برخورد با اشتباهات سهوى خواسته 
دیگرى بود که رئیس شوراى شهر اصفهان بدون 
اشاره به جزییات بیشتر، برخورد با مدیران را باعث 
از بین رفتن انگیزه ها، کاهش ریسک پذیرى و 
صرف وقت مدیران به پاسخگویى به جاى خدمت 

به مردم دانست. ...

سعید اشتیاقى |  خبرآنلاین
سرمقالـــــه
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2 ادامه در صفحه 

یک فعال برندینگ در تشریح معضلات کسب و کارش مى گوید:یک فعال برندینگ در تشریح معضلات کسب و کارش مى گوید:یک فعال برندینگ در تشریح معضلات کسب و کارش مى گوید:یک فعال برندینگ در تشریح معضلات کسب و کارش مى گوید:

فرصت خوب تحریم ها براى برندسازىفرصت خوب تحریم ها براى برندسازىفرصت خوب تحریم ها براى برندسازىفرصت خوب تحریم ها براى برندسازى

شرکت هاى دیگر در ایجاد برندهاى بین المللى نیز تلاش کرده است، شرکت هاى دیگر در ایجاد برندهاى بین المللى نیز تلاش کرده است، 

شناسه : 657574

آگهى مناقصه عمومى یک مرحله اى
 اجاره دستگاه پوز 

مدیریت بانک کشاورزى استان اصفهان در نظــر دارد از طریق مناقصه عمومى یک مرحله اى 
عملیات نصب و راه اندازى، سرویس و پشتیبانى و رفع اشکال دستگاه کارتخوان و اتصال و نگهدارى 
حساب تسویه با پذیرندگان پایانه هاى فروش در بانک کشاورزى به تعداد 6000 دستگاه به همراه 
آموزش به پذیرندگان و تامین ملزومات مصرفى در چارچوب مقررات شاپرك مطابق با مشخصات 
فنى و عمومى و کلیه تعهدات مندرج در ضمائم در ســطح استان اصفهان را با مشخصات زیر به 

پیمانکاران داراى صلاحیت که داراى سوابق کارى پیرامون موضوع مناقصه باشند واگذار نماید.
1- نام و نشانى مناقصه گذار: بانک کشاورزى به نشانى: اصفهان، خیابان مطهرى، مدیریت بانک 

کشاورزى استان اصفهان، تلفن: 031-32331030
2- مشخصات پروژه: نصب و راه اندازى، سرویس و پشتیبانى و رفع اشکال دستگاه کارتخوان و 
اتصال و نگهدارى حساب تسویه با پذیرندگان پایانه هاى فروش در بانک کشاورزى به تعداد 6000 

دستگاه به همراه آموزش به پذیرندگان و تامین ملزومات مصرفى در چارچوب مقررات شاپرك 
3- نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: یک فقره ضمانت نامه بانکى (به غیر از بانک کشاورزى) 
داراى حداقل 3 ماه اعتبار و یا فیش واریزى نقدى به حساب بستانکاران داخلى بانک کشاورزى 

شعبه اصفهان به میزان 700,000,000 ریال (هفتصد میلیون ریال) 
4- محل، زمان و مهلت دریافت اسناد مناقصه: 

از ساعت 12 صبح روز دوشنبه مورخ 98/8/13 تا ساعت 19 روز چهارشنبه مورخ 98/8/22 از 
 www.setadiran.ir وب سایت

5- محل، زمان و مهلت تحویل پیشنهادها: 
تا ساعت 19 روز شنبه مورخ 98/9/2 در سامانه الکترونیکى دولت (ستاد) 

6- تاریــخ و محل برگزارى جلســه گشــایش پاکت ها: گشــایش اســناد مناقصه
 (پاکت هاى الف – ب – ج) ساعت 10 صبح روز یکشنبه مورخ 98/9/3 در مدیریت شعب بانک 

کشاورزى در استان اصفهان 
7- مدارك لازم براى دریافت اسناد: 

الف) فیش واریزى به مبلغ 500,000 ریال به حساب کمیسیون معاملات استان اصفهان به شماره   نزد 
شعبه   اصفهان قابل پرداخت در تمامى شعب بانک کشاورزى 

ب) ارائه گواهى نامه صلاحیت شاپرك با 3 ماه اعتبار 
8- برآورد اولیه: 14,000,000,000 (چهارده میلیارد) ریال

 نوبت دوم

شرکت فرودگاه ها و ناوبرى هوایى ایران معاونت عملیات فرودگاهى -  اداره کل عمران و توسعه فرودگاه ها شناسه: 656937

آگهى فراخوان پیمانکاران 
نوبت دوم

شرکت فرودگاه ها و ناوبرى هوایى ایران – معاونت عملیات فرودگاهى در نظر دارد براساس قانون برگزارى مناقصات، فراخوان ارزیابى کیفى 
جهت برگزارى مناقصه عمومى دو مرحله اى احداث دیوارهاى حفاظتى فرودگاه اصفهان به روش طرح و ساخت به شماره 2098001010000085 

را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى دولت برگزار نماید. 
کلیه مراحل برگزارى فراخوان ارزیابى کیفى از دریافت و تحویل اسناد استعلام ارزیابى کیفى تا ارسال دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه 
از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکى دولت (ستاد) به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضویت قبلى، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهى امضاى الکترونیکى را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 
تاریخ انتشار فراخوان و اسناد استعلام ارزیابى کیفى در سامانه روز سه شنبه مورخ 98/8/21 مى باشد. اطلاعات و اسناد مناقصه عمومى پس 

از برگزارى فرآیند ارزیابى کیفى و ارسال دعوتنامه از طریق سامانه ستاد به مناقصه گران ارسال خواهد شد. 
1- شرکت ها مى بایست حداقل داراى گواهینامه صلاحیت (رتبه بندى) طرح و ساخت راه و ترابرى و یا ابنیه و ساختمان از سازمان برنامه و بودجه 
باشند. در صورت شرکت در مناقصه به صورت مشارکت مدنى، پیمانکاران مى بایست حداقل داراى رتبه 3 راه و باند و یا 3 ابنیه و مهندسین 

مشاور داراى رتبه فرودگاهى از سازمان برنامه و بودجه باشند.
2- مدت اجراى پروژه 18 ماه و مدت تضمین 12 ماه مى باشد. 

3- میزان سپرده شرکت در مناقصه 3,588,000,000 (سه میلیارد و پانصد و هشتاد و هشت میلیون) ریال مى باشد که براساس آیین نامه تضمین 
معاملات دولتى به شماره 123402/ت50659-هـ مورخ 94/9/22 مورد پذیرش خواهد بود. 

4- مهلت زمانى دریافت اسناد استعلام ارزیابى کیفى: ساعت 16:00 روز چهارشنبه 98/8/29
5- مهلت زمانى ارسال پاسخ استعلام ارزیابى کیفى: ساعت 16:00 روز شنبه 98/9/16

6- زمان بازگشایى پاسخ استعلام ارزیابى کیفى: ساعت 9:30 صبح روز یکشنبه 98/9/17
7- مشاور پروژه در مرحله تهیه اسناد و برگزارى مناقصه: مهندسین مشاور گروه معماران ایران، تلفن تماس: 88091959-88083408

8- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار: تهران، فرودگاه مهرآباد، خیابان معراج، ساختمان شرکت فرودگاه ها و ناوبرى هوایى ایران، طبقه 
چهارم، اداره کل عمران و توسعه فرودگاه ها شماره تلفن: 63148646

نوبت اول آگهى مزایده فروش 
شهردارى کهریزسنگ به موجب مجوز شماره 5-23 مورخ 98/2/9 شوراى محترم اسلامى شهر قصد فروش سه باب مغازه با مجوز و 
امتیاز آب و برق و گاز را به اشخاص حقیقى و یا حقوقى دارد. متقاضیان مى توانند از تاریخ انتشار این آگهى جهت بازدید و کسب اطلاعات 

بیشتر به شهردارى مراجعه و پیشنهادات خود را به دبیرخانه حراست ارائه نمایند.
سید حسین حجازى - شهردار کهریزسنگ شناسه: 658227 



دستان مرئى 

ادامه از صفحه یک:

...  چه بوده است؟
1- سیاســت هاى اخیر بانک 
مرکــزى مبنى بــر مدیریت 
تقاضــا را مى تــوان دلیــل 
اصلــى تثبیــت ایــن اتفاق 

دانست.
2- ممنوعیت کالایى 1500 
قلم کالا که اخیرا براى بار دوم 
از سمت وزارت صمت صادر 

شد.
3- مدیریــت تقاضــا براى 

وارادات بى رویه.
4- بهبود روند برگشــت ارز 
صادراتــى و رفــع ایــرادات 

سامانه نیما.
5- برگشت ارز صادرکنندگان 
به ســامانه نیما و تراز مثبت 

1.5 میلیاردى آن.
6- برخورد قاطع قوه قضاییه با 

متخلفان ارزى
آدام اسمیت پدر علم اقتصاد و 
صاحب نظریه «دست نامرئى 
بازار» عقیده دارد که در یک 
اقتصــاد آزاد، فعالیت هــاى 
اقتصــادى خودبه خــود و 
بــر اســاس عرضــه و تقاضا 
نظــم مى گیــرد و احتیــاج 
بــه دخالــت دولــت وجود 

ندارد.
اما ما شــاهد این هستیم که 
اخیــرا دولت با دســت هاى 
خود از طریــق کاهش تقاضا 
از طریق ممنوعیــت ورود و 
محدودیت ثبت ســفارش به 
این مهم دست یافته است که 
قطعــا پیامدهایى دارد؛ نظیر 
اوج گرفتن قاچاق و افزایش 
نرخ بیکارى که در یادداشتى 
جداگانــه بــه آن خواهــم 

پرداخت.
دولت فقط باید قوانین را اجرا 
کند و آن هم قوانینى حداقلى 
که دســت فعالین اقتصادى 
را کامــلا باز بگــذارد. یعنى 
مى بایست فقط تسهیل گرى 
کند تا در این شرایط اقتصادى 
کارآفرینــان و فعالان بخش 
خصوصى بتواننــد در جهت 
منافع ملى قــدم بردارند و در 
جهت رونق تولید تلاش کنند 
که تاریخ حتما سال هاى آینده 
از آنهــا به عنــوان قهرمانان 
جنگ اقتصادى نــام خواهد 

برد.

اقتصاد استان
02

دوشنبه 20 آبان 1398  | شمـاره 364

ISFAHAN
N E W S

برداشت 250 هزار تن سیب از باغات اصفهان در سال جارى
مدیر امور باغبانى سازمان جهاد کشاورزى استان اصفهان گفت: امسال بیش از 250 هزار تن سیب از باغات 
استان برداشت شده، که تقریبا 230 هزار تن از آن مربوط به شهرستان سمیرم و 20 هزار تن مربوط به 

سایر شهرستان ها است.
احمدرضا رئیس زاده  اظهار کرد: شهرضا و دهاقان نیز امسال به عنوان دو شهرستان شاخص میزان تولید 

سیب مناسبى داشته اند. وى افزود: امسال مشکلى از نظر کیفى در کاشت، داشت و برداشت سیب هاى باغات 
استان به وجود نیامده اما از لحاظ فروش برخى باغداران با مشکل مواجه هستند زیرا قیمت خرید سیب پائین 

است و بازار ظرفیت افزایش قیمت این محصول را ندارد.  مدیر امور باغبانى سازمان جهاد کشاورزى استان اصفهان 
با بیان اینکه 50 تا 60 هزار تن از تولیدات سیب استان اصفهان به کشورهاى دیگر صادر مى شود، تصریح کرد: بر اساس برنامه 

ریزى باغداران، این میزان از تولیدات در طول برداشت محصول از باغات اصفهان به کشورهاى دیگر صادر مى شود. رئیس زاده اضافه کرد: باغداران 
محصول خود را به سازمان جهاد کشاورزى نمى فروشند بلکه خودشان یا یک فروشنده دیگر نسبت به عرضه آنها در بازار یا صادرات محصولات 
اقدام مى کنند. برخى باغداران نیز محصولات خود را به صورت پیش فروش به خریداران عرضه مى کنند بنابراین با شروع فصل پائیز خریداران 

براى تحویل محصول پیش فروش شده به باغدار مراجعه مى کنند.

استفاده از تجربیات خط یک براى آب بندى سازه هاى خط دو مترو
جلسه هم اندیشى آب بندى سازه هاى مترو در خط دوم قطارشهرى اصفهان برگزار شد و امکان استفاده 
از تجربیات آب بندى خط یک قطار شهرى اصفهان همچنین ظرفیت هاى اجرایى و علمى موجود مورد 

بررسى قرار گرفت.
سید محسن واعظى فر، مدیر اجرایى خط دوم قطارشهرى اصفهان در جلسه هم اندیشى آب بندى سازه هاى 

مترو در خط دوم قطارشهرى اصفهان اظهار کرد: این موضوع بسیار مهمى است و باید از روش هاى علمى 
جدید دنیا، در این خصوص بهره برد.

وى افزود: سال 88 در این خصوص مسابقه اى برگزار و به منظور استفاده از این موضوع در خط یک، ایده هاى بسیارى 
در این خصوص مطرح شد، اما با توجه به گذشت 10 سال و روش هاى جدید اجراى پروژه در خط دوم، این جلسه برگزار شد.

مدیر اجرایى خط دوم قطار شهرى اصفهان با تاکید بر اینکه آب بندى ایستگاه هاى مترو از اهمیت بسیارى برخوردار است زیرا ایستگاه 
باید در زمان بهره بردارى باید خشک باشد، ادامه داد: باید از مواد مناسب براى آب بندى استفاده کرد و استفاده از بهترین مواد بر اساس نیاز پروژه ها 
مد نظر قرار دارد. وى افزود: اینکه آب بندى ایستگاه ها با چه هزینه اى صورت مى گیرد موضوع مهم دیگرى است که باید به آن توجه جدى صورت 
داد نباید با هر هزینه اى بدنبال آب بندى باشیم و باید در عین استفاده از روش هاى جدید و موردنیاز، به صورت بهینه در این خصوص هزینه کنیم.

سعید اشتیاقى |  خبرآنلاین
سرمقالــــه
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در 101 امین جلسه شوراى شهر اصفهان چه گذشت؟
شرایط کارگران شهردارى خوب نیست

یکصد و یکمین جلسه شوراى شهر اصفهان 
درحالى باحضور 10 نفر از اعضاى شورا در تالار 
شوراى ساختمان مرکزى شهردارى اصفهان 
برگزار شد که در این جلسه رئیس شوراى شهر از وضعیت کارگران 
شهردارى ابراز نگرانى کرد و خواستار اتخاذ تصمیماتى براى بهبود 

وضعیت فعلى و سال آینده کارگران شهردارى شد.

اغماض در برخورد با اشتباهات سهوى خواسته دیگرى بود که رئیس شوراى 
شهر اصفهان بدون اشاره به جزییات بیشتر، برخورد با مدیران را باعث از بین 
رفتن انگیزه ها، کاهش ریسک پذیرى و صرف وقت مدیران به پاسخگویى به 

جاى خدمت به مردم دانست.

    نگرانى از وضعیت کتابفروشى هاى شهر
رئیس شوراى شهر اصفهان  در نطق پیش از دستور این جلسه با اشاره به برگزارى 
نمایشگاه کتاب اصفهان، ابراز امیدوارى کرد که روز به روز فرهنگ مطالعه و 

کتابخوانى در جامعه بیشتر شود.
علیرضا نصر با بیان اینکه آمار درستى از میزان و سرانه مطالعه در جامعه نداریم 
اما آنچه مسلم است اینکه سرانه مطالعه پایین و ازطرفى شبکه هاى اجتماعى 
جایگزین کتابخوانى شده است، افزود: وضعیت کتابفروشى هاى شهر نگران 
کننده است و درحال تبدیل به کاربرى هاى دیگر هستند که مسئولان باید 

فکرى براى این معضل کنند.
وى در ادامه با ابراز نگرانى از شرایط کارگران شهردارى اصفهان، خاطرنشان 
کرد: از طرفى باتوجه به موانع قانونى نمى توان هر اقدامى در این زمینه انجام 
داد، اما واقعیت این است که شرایط کارگران شهردارى خوب نیست و گلایه ها 
بالا گرفته است. نصر با بیان اینکه قرار شده جلساتى با شهردارى داشته باشیم و 
براى وضعیت فعلى و سال آینده تصمیماتى اتخاذ شود، افزود: باتوجه به وضعیت 
افزایش قیمت ها عملا ادامه زندگى براى کارگران سخت شده و باید چاره اى 

براى کارگران شهردارى اندیشیده شود.

    برخورد با اشتباهات سهوى مدیران با نگاه اغماض
رئیس شوراى شهر اصفهان همچنین با تاکید براینکه انجام وظایف سازمان ها 
باید به گونه اى باشد که مانع هم نباشیم، گفت: ممکن است در انجام وظایف 
اشتباهاتى صورت گیرد ولى غالبا سهوى است و نهادهاى نظارتى باید با این 
موارد با نگاه اغماض برخورد کنند تا انگیزه ها از بین نرود و مدیران در اجراى امور 
کمتر در معرض تهدید قرار گیرند، در عین حال که جرات و جسارتى که لازمه 
مدیریت امروز است و مدیرانى ریسک پذیر را شاهد باشیم که به جاى احضار به 

جاهاى مختلف وقت خود را صرف رسیدگى به امور و شهروندان کنند.
در ادامه این جلسه 4 لایحه شهردارى رأى گیرى و با اکثریت آرا تصویب شد.

    سامانه شهرسازى الکترونیک نیازمند مسئول مشخص و برنامه 
مدون

شیرین طغیانى عضو شوراى شــهر در نطق خود از شهرسازى الکترونیک و 
ضرورت توجه به آن گفت و تاکید کرد: مدیریت شهرى اصفهان باید با برنامه 
ریزى صحیح و مدون در این زمینه گام بــردارد، به طورى که به دنبال اجراى 
آن شاهد نتایجى همچون حذف موازى کارى، کاهش مراجعات مردمى، بهبود 

کیفیت خدمات رسانى و افزایش شفافیت و نظارت در شهردارى باشیم.
وى با اشاره به اینکه نام شهرســازى الکترونیک در شهردارى اصفهان به نام 
ســراى 8 گره خورده، افزود: باتوجه به اهمیت این سامانه شهردارى اصفهان 
باید با بررسى و تلاش در جهت ارتقا آن گام بردارد تا شهروندان نیازمند مراجعه 

حضورى به مناطق نباشند.
 وى ادامه داد: نبود مسئول مشخص براى این سامانه احساس مى شود، براین 
اساس شهردار اصفهان باید هرچه زودتر مسئول پاسخگو و برنامه مدونى براى 
این سامانه داشته باشد، درعین حال که با استفاده از نقطه نظرات و پیشنهادات 

کاربران، نواقص قبلى سامانه مرتفع شود.

گــزارش

ایمنا
خـــبــــر

احتمال مى رود تنها 20 
تا 30 درصد پروانه هاى 
ساخت وساز افرادى که 

به صورت واقعى وارد این 
بازار شده اند به نتیجه 

برسد

 صنعت ساختمان در اصفهان چه اوضاعى دارد؟ 

حال خوب بازار مسکن با اعطاى تسهیلات بانکى!

ناخوشى صنعت ساختمان در اصفهان از جمله مباحث تکرارى 
سال هاى اخیر است. بخشى که روزگارى کلید رونق اقتصادى 
یک شهر به شمار مى آمد، اکنون به دلایلى همچون بى ثباتى 
در اقتصاد، با رکودى عمیق درگیر شده است اما برخى فعالان 
این بخش، خوشــى حال این بازار را در گرو اعطاى تسهیلات 

بانکى مى دانند.

ایمنا
گـــزارش
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    به عقیده دبیر انجمن انبوه سازان مسکن استان اصفهان لازمه تحرك ساخت وساز بازار مسکن، تخصیص تسهیلات ویژه بانکى به این بخش است

 تازه ترین گــزارش هاى 
مرکــز آمــار از وضعیت 
تحولات بازار ســاخت و 
ساز مسکن در 31 استان 
کشــور، نشــان مى دهد 
که هرکدام از اســتان ها 
به لحاظ میزان ســاخت 
واحدهاى مسکونى جدید در چه رده اى 
قرار دارند. این رتبه بندى بر اســاس  آمار 
صدور پروانه هاى ســاختمانى مربوط به 
دوره زمانى زمستان سال 1397 است که 
مشخص مى کند بعد از استان تهران دو 
استان اصفهان و فارس بیشترین میزان 
صدور پروانه ســاختمانى به لحاظ تعداد 
واحدهاى مسکونى برنامه ریزى شده براى 

ساخت را به خود اختصاص داده اند.
به  این  ترتیب زمستان ســال گذشته از 
مجموع بیش از 120 هزار واحد مسکونى 
که مجوز ساخت دریافت کرده اند نزدیک 
به 11 هزار واحد مسکونى مربوط به استان 

اصفهان بوده است.
به نظر مى رســد چنین آمارى از میزان 
صدور پروانه هاى ساختمانى در اصفهان 
حاکى از شــرایط مطلوب ساخت وساز 
در این اســتان باشــد، اما از گفته هاى 
کارشناســان این بخش چنین برمى آید 
که اوضاع ساخت و ساز در  اصفهان کساد 

است.
چه بسیار سازندگانى که پروانه ساختمانى 
دریافت مى کنند امــا در نهایت از انجام 
پروژه خود ناکام مــى مانند، چنانچه در 
حوزه مسکن و ســاخت و ساز همچون 
سال هاى گذشته شاهد تعداد زیادى پروژه 
ناتمام هستیم، در شرایط حال حاضر تعداد 
افرادى که توان ساخت وســاز به صورت 

کامل دارند، بسیار اندك است.
افزایش هزینه هاى ساخت وساز در شرایط 
فعلى آنچه دیده مى شــود کاهش رغبت 
سازنده ها به تولید مسکن است. کسانى 
هم که ریسک سرمایه گذارى را پذیرفته اند 
پروژه هایشــان قبل از نوســانات نرخ ارز 
در اواخر ســال 1396 تعریف شده است. 
عده اى هم که واحدهایشــان آماده شده 

با وجود تجربه اى که داشتند متمایل به 
فروش نیستند؛ زیرا به طور روزانه با نوسان 
قیمت نهاده هاى ساختمانى روبرو هستند.
بنا به گفته کارشناســان مسکن هزینه 
ساخت پروژه هاى مســکونى، تجارى یا 
اماکن که بر اساس مترمربع است، معمولاً 
بر اساس دو پارامتر اصلى دستمزد (اعم از 
نیروى انسانى و کارگاهى) و هزینه مصالح 
محاسبه مى شود. در برآورد قیمت ساخت 
خانه، دســتمزد و هزینه مصالح با تورم 
و موقعیــت پروژه رابطه مســتقیم دارد. 
به عنوان مثال، دستمزد و هزینه مصالح در 
سال 1398 نسبت به سال 1396 حدود 
دو تا سه برابر شده است. به همین نسبت 
هزینه ساخت هر مترمربع بناى ساختمانى 

نیز حدود دو برابر شده است.
هزینه هاى دیگرى نیز در قیمت تمام شده 
هر مترمربع بنا دخیل است. این هزینه ها 
شامل مجوز ســاخت و عوارض، هزینه 
خلافى، مفــاد مــاده 100، هزینه هاى 
نظام مهندســى اعم از طراحى، نظارت، 
اجرا، نقشــه بردارى، عــوارض مربوط به 
آموزش وپرورش، بیمه کارگران و حوادث، 
مى شود. همچنین هزینه هاى ثبت  اسناد و 
املاك، تنظیم تقسیم نامه یا سند تفکیکى، 
هزینه مالیات و دارایى و انتقال مالکیت، 
هزینه مجوز انشعابات و ایجاد آب، برق، 
گاز و تلفن، تدوین و ایجاد شناسنامه فنى 
ملک، بیمه تضمین کیفیت ساختمان و 
بیمه مسئولیت مدنى پیرامون ساختمان 
و هزینه آتش نشانى شــهردارى در قبال 

خدمات و گواهى تأیید و ... وجود دارد.
آنچه در این میان بیش از هر مورد دیگر 
باعث گرانى هزینه هاى ساخت وساز شده، 
افزایش نرخ مصالح ساختمانى است که  
از ابتداى سال جارى به شدت رشد یافته 
است، براساس آمارهاى مربوطه، قیمت 

مصالح ســاختمانى در ماه هــاى ابتداى 
سال جارى نسبت به ســال هاى گذشته 
حدود 60 درصد افزایش پیداکرده و این 
در حالى است که بخش بزرگى از مصالح 
مورد استفاده در صنعت ساختمان سازى، 

محصولات داخلى است.
شرکت هاى داخلى تولیدکننده مصالح 
ساختمانى علت افزایش قیمت محصولات 
را افزایش نــرخ ارز و افزایــش هزینه ها 
ازجمله مالیات، حقــوق کارگر و افزایش 
نرخ حامل هاى انرژى اعلام مى کنند، اما 
در هر صورت میزان افزایش صورت گرفته 

باوجود تمام هزینه ها نیز منطقى نیست.
در همین ارتباط، احمد تولا دبیر انجمن 
انبوه سازان اصفهان به خبرنگار ایمنا مى 
گوید: هر چند اصفهان با آمــار بالایى از 
پروانه ساخت مواجه اســت، اما موضوع 
مهم وجود اندك کســانى است که توان 

ساخت وساز به صورت کامل را دارند.
وى اضافه مى کند: احتمال مى رود تنها 20 
تا 30 درصد پروانه هاى ساخت وساز افرادى 
که به صورت واقعى وارد این بازار شده اند به 
نتیجه برسد، اما معمولا افرادى که به  طور 
اتفاقى و براى منفعت و ســودآورى وارد 
بازار مسکن مى شــوند، ناموفق مى مانند 
و با وجود دریافت پروانه ساخت، قادر به 

تکمیل ساختمان خود نخواهند بود.
به گفته دبیر انجمن انبوه سازان مسکن 
استان اصفهان، تورم و افزایش قیمت ها 
به صعود پنج تا 12 برابرى قیمت تمام شده 
ساختمان منتهى شده است به طورى که در 
حال حاضر هزینه یک مترمربع ساختمان 
بین دو تا 2.5 میلیون تومان اســت. در 
صورتى که سال گذشــته هزینه ساخت 
یک مترمربع ساختمان در اصفهان بین 

800 هزار تا یک میلیون تومان بود.
تولا مى افزایــد: البته به غیــر از افزایش 

هزینه هاى تولید، قیمــت زمین نیز در 
برخى نقاط حتى بین 100 تا 300 درصد 
افزایش یافته است. به طورى که اکنون یک 
واحد ساختمانى با حداقل متراژ 100 متر، 

کمتر از 300 میلیون تومان نخواهد بود.
 وى در پاسخ به اینکه افزایش هزینه هاى 
ساخت تا چه میزان بر قیمت فروش تأثیر 
داشــته اســت، مى گوید: میزان فروش 
مسکن در اصفهان متفاوت است و برخى 
نواحى نرخ مســکن تا چهــار برابر و در 
تعدادى نواحى بین 20 تا 30 درصد گران 

شده است.
به عقیده دبیر انجمن انبوه سازان مسکن 
استان اصفهان لازمه تحرك ساخت وساز 
بازار مســکن، تخصیص تسهیلات ویژه 
بانکى به این بخش اســت تــا جایى که 
حداقل 40 تا 50 درصد هزینه هاى مسکن 
را بانک پرداخت کند و رقم وام بین 150 تا 

200 میلیون تومان باشد.

    رفع موانع تولید مسکن براى ایجاد 
بازارى پایدار

طبق طرح جامع مسکن، سالانه به حدود 
یک میلیون واحد مسکونى نیاز است که 
با اعداد و ارقام فعلى، فاصله بسیار زیادى 
دارد. دستیابى به اهداف آن طرح، نیازمند 
رفع موانع و مشکلات کلیدى و ساختارى 
اقتصاد کشور است که عزم ملى را مى طلبد 
و از عهده وزارت راه و شهرسازى به تنهایى 

نیز خارج است.
وزارت راه و شهرســازى نیز هرچند این 
روزها تلاش زیادى بــراى افزایش تولید 
و عرضه مسکن داشاه و طرح هاى تولید 
مســکن متعددى را آغاز کرده اســت یا 
به زودى آغاز خواهد کــرد، اما همچنان 
با آنچه موردنیاز اســت، فاصلــه زیادى

 دارد.

آگهی حصر وراثت
آقاي مجید صانعی نیک آبادي داراي شناســنامه شــماره 11511 به 
شرح دادخواست به کلاســه 3/98/224/ش از این شــورا درخواست 
گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان عباسعلی 
صانعی ینگ آبادي بشناسنامه 46 در تاریخ 98/7/18 اقامتگاه دائمی 
خود بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- بتول شــفیعی ینگابادي ش ش 3184 - 5649348979 همسر 
متوفی 2- مجید صانعی نیک آبادي ش ش 0081621582-11511 
فرزند متوفی، اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را یک 
نوبت در یک ماه یک مرتبه آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا 
وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا 
تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد. دفتر شوراي حل اختلاف بخش 

جرقویه  شناسه: 656973
آگهی حصر وراثت

خانم زهرا منصوري حسن آبادي داراي شناسنامه شماره 162 به شرح 
دادخواست به کلاسه 980320 از این دادگاه درخواست گواهی حصر 
وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان عباس منصوري حسن 
آبادي بشناســنامه 210 در تاریخ 98/8/4 اقامتگاه دائمی خود بدرود 
زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1- اسمعیل 
منصوري حســن آبادي فرزند عباس ش ش 139 پســر 2- حســین 
منصوري فرزند عباس ش ش 98 پسر 3- زهرا منصوري حسن آبادي 
فرزند عباس ش ش 162 دختر 4- فاطمه شفیعی سورك فرزند علی ش 
ش 3 همسر. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را یک 
نوبت در یک ماه یک مرتبه آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا 
وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به دادگاه 
تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد. رئیس شعبه اول حقوقی شوراي 

حل اختلاف بن رود  شناسه: 656970
آگهی حصر وراثت

آقاي مهدي رحمانی داراي شناسنامه شماره ...  به شرح دادخواست به 
کلاسه 980319 از این دادگاه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و 

چنین توضیح داده که شادروان علی محمد رحمانی قورتانی بشناسنامه 
14 در تاریخ 98/7/19 اقامتگاه دائمی خــود بدرود زندگی گفته ورثه 
حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1- زهرا رحمانی قورتانی فرزند 
علی محمد ش ش 15 دختر 2- صغرا رحمتی قورتانی فرزند غلامرضا 
ش ش 8 همسر 3- مهدي رحمانی گورتانی فرزند علی محمد ش ش 
362 پسر 4- مجتبی رحمانی قورتانی فرزند علی محمد ش ش 566 
پسر 5- مصطفی رحمانی قورتانی فرزند علی محمد ش ش 107 پسر 
6- یداله رحمانی قورتانی فرزند علی محمد ش ش 1270733265 پسر 
7- اکرم رحمانی قورتانی فرزنــد علی محمد ش ش 22 دختر. اینک با 
انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را یک نوبت در یک ماه یک 
مرتبه آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی 
نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد و الا 
گواهی صادر خواهد شد. رئیس شعبه اول حقوقی شوراي حل اختلاف 

بن رود  شناسه: 656971
آگهی حصر وراثت

خانم مهین عباسی خداوردیلو فرزند علی شاه داراي شناسنامه شماره 
134  به شــرح دادخواست به کلاســه 173/98 ش ح 1 از این دادگاه 
درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
علی شاه عباسی خداوردیلو بشناسنامه 3 در تاریخ 1380/11/1 اقامتگاه 
دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه حیــن الفوت آن مرحوم منحصر 
است به: 1- سمن رخ رستمی فرزند جمال ش ش 194 همسر متوفی 
2- نعمت اله عباسی خداوردیلو فرزند علی شاه ش ش 192 فرزند متوفی 
3- بیت اله عباســی خداوردیلو ش ش 555 فرزند متوفی 4- مرضیه 
بانو عباســی خداوردیلو ش ش 203 فرزند متوفی 5- مهین عباســی 
خداوردیلو ش ش 134 فرزند متوفی 6- شهین رستمی ش ش 99 فرزند 
متوفی و لاغیر. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را یک 
نوبت در یک ماه یک مرتبه آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا 
وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به دادگاه 
تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شــد. قاضی شوراي حل اختلاف 

شماره یک شهرستان سمیرم  شناسه: 656486

آگهی حصر وراثت
خانم زهرا نبی راوندي داراي شناسنامه شماره 56  به شرح دادخواست 
به کلاسه 1015/98 از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده 
و چنین توضیح داده که شادروان انسی گنجی بشناسنامه 20 در تاریخ 
98/10/16 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن 
مرحوم منحصر است به: 1- فرشــته نبی راوندي ش ش 50، 2- اعظم 
نبی راوندي ش ش 68، 3- ابوالفضل نبی راوندي 48883، 4- زهرا نبی 
راوندي ش ش 56، 5- فاطمه نبی راونــدي ش ش 51، 6- زهره نبی 
راوندي ش ش 73، 7- معصومه نبی راوندي ش ش 2323 همه فرزندان 

متوفی و لاغیر. همگی فرزندان ماشااله. اینک با انجام تشریفات مقدماتی 
درخواست مزبور را یک نوبت در یک ماه یک مرتبه آگهی می نماید تا هر 
کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی 
ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد. قاضی 

شعبه ششم شوراي حل اختلاف کاشان شناسه: 652033
آگهی فقدان سند مالکیت

شماره: 80032-98/8/6 برابر وارده شماره 80032-1398/6/17 به 
استناد 2 برگ استشهادیه مصدق پیوست که امضاء شهود رسما گواهی 
آقاي آقا محمدحاجی ابراهیمی مجرد فرزند محمدعلی مدعی است که 
سند مالکیت  10 سهم مشاع از 18 سهم ششدانگ قطعه زمین مزروعی 
هیجده جریبی به مساحت 9885 مترمربع شماره باقیمانده 18 فرعی 
از 24 اصلی واقع در دیزچه بخش دو حوزه ثبتی کاشــان در دفتر 448 

صفحه 245 ذیل ثبت 65190 به نام آقاي محمد ابراهیمی مجرد فرزند 
محمدعلی ثبت و سند مالکیت بشماره چاپی 285013 صادر و تسلیم 
گردیده است به علت اثاث کشی مفقود گردیده. چون درخواست صدور 
سند مالکیت المثنی نموده طبق تبصره 1 ماده 120 اصلاحی آیین نامه 
قانون ثبت آگهی می شود که هر کس مدعی انجام معامله نسبت به ملک 
مزبور یا وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی 
تا ده روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت و سند معامله تسلیم نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند 
به ارائه کننده مسترد گردد و اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرسد یا در 
صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنی سند مالکیت مرقوم صادر 
و به متقاضی تسلیم خواهد شد. سرپرست ثبت اسناد و املاك کاشان 

شناسه: 649352
آگهی تحدید حدود اختصاصی 

شماره: 1764-98/8/14 چون تحدید حدود اختصاصی ششدانگ 
یک قطعه زمین مفروز از ســمت غربی ششدانگ قطعه زمین 721 
مترمربع که داراي باغ و عمارت می باشد بشماره 742 مکرر از پلاك 2 
اصلی واقع در صالح آباد بخش 2 کاشان ضمنا پلاك 742 مکرر تبدیل 
به 10749 فرعی گردیده که طبق پرونده ثبتی بنام مهدي مهر نیا و 
فاطمه سیحون در جریان ثبت است به علت عدم حضور متقاضی ثبت 
به عمل نیامده بنا به دستور قسمت اخیر ماده 15 قانون ثبت بر طبق 
تقاضاي نامبرده تحدید حدود ملک مرقوم در تاریخ 1398/9/13 در 
ساعت 8 صبح در محل شروع و انجام خواهد شد. لذا به موجب این 
آگهی بکلیه مجاورین و مالکین اخطار می گردد که در روز و ساعت 
مقرر در محل حاضر  شــوند اعتراضات مجاورین و صاحبان املاك 
طبق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ صورتمجلس تحدیدي تا 30 روز 
پذیرفته خواهد شد. طبق تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف 
پرونده هاي معترضی ثبت معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض به این اداره بایستی با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح 
قضایی گواهی تقدیم دادخواســت را اخذ نموده و باین اداره تسلیم 
نماید. تاریخ انتشــار: 1398/8/20 رئیس اداره ثبت اسناد کاشان 

شناسه: 656934

آگهی تحدید حدود اختصاصی
شماره: 2004989-98/8/14 چون تحدید حدود اختصاصی ششدانگ 
یک درب باغ به مساحت 1678/06 مترمربع بشماره 5239 فرعی مجزي 
از 1390 فرعی از پلاك 1 اصلی واقع در راوند بخش 4 کاشان که طبق 
پرونده ثبتی بنام غلامرضا قربانی در جریان ثبت است به علت عدم حضور 
متقاضی ثبت به عمل نیامده بنا به دستور قسمت اخیر ماده 15 قانون ثبت 
بر طبق تقاضاي نامبرده تحدید حدود ملک مرقوم در تاریخ 1398/9/16 
در ساعت 8 صبح در محل شروع و انجام خواهد شد. لذا به موجب این 
آگهی بکلیه مجاورین و مالکین اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر 
در محل حاضر  شوند اعتراضات مجاورین و صاحبان املاك طبق ماده 20 
قانون ثبت از تاریخ صورتمجلس تحدیدي تا 30 روز پذیرفته خواهد شد. 
طبق تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده هاي معترضی ثبت 
معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره بایستی 
با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی گواهی تقدیم دادخواست 
را اخذ نموده و باین اداره تسلیم نماید. تاریخ انتشار: 1398/8/20 رئیس 

اداره ثبت اسناد کاشان شناسه: 656914

آگهی تحدید حدود اختصاصی
شماره: 2002714-98/8/9 چون تحدید حدود اختصاصی ششدانگ 
قطعه زمین نیم جریبی مزروعی بشماره 513 فرعی از پلاك 13 اصلی 
واقع در دشت حکیم بخش 2 کاشان که طبق پرونده ثبتی بنام منیره 
ملک آبادي و غیره در جریان ثبت است به علت عدم حضور متقاضی 
ثبت به عمل نیامده بنا به دستور قسمت اخیر ماده 15 قانون ثبت بر 
طبق تقاضاي نامبرده تحدید حدود ملک مرقوم در تاریخ 1398/9/14 
در ساعت 8 صبح در محل شروع و انجام خواهد شد. لذا به موجب این 
آگهی بکلیه مجاورین و مالکین اخطار می گردد که در روز و ســاعت 
مقرر در محل حاضر  شوند اعتراضات مجاورین و صاحبان املاك طبق 
ماده 20 قانون ثبت از تاریخ صورتمجلس تحدیدي تا 30 روز پذیرفته 
خواهد شد. طبق تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده هاي 
معترضی ثبت معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به 
این اداره بایستی با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی گواهی 
تقدیم دادخواست را اخذ نموده و باین اداره تسلیم نماید. تاریخ انتشار: 

1398/8/20 رئیس اداره ثبت اسناد کاشان شناسه: 652025 
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تمام ژئوسایت های 
گردشگری قشم تعطیل 

است
 تمام ژئوســایت های گردشــگری 
این ژئوپارک شــامل گنبد نمکی، 
غار نمکدان، دره ســتاره ها و تنگه 
چاهکوه به دلیــل بارندگی تا اطلاع 

بعدی تعطیل است.
مدیر ژئوپارک جهانی قشــم  گفت: 
بــه دلیل گل ولای شــدن مســیر 
سایت های ژئوپارک امکان تردد در 
آن  وجود ندارد.علیرضا امری کاظمی 
ادامه داد: فعالیت سایت های جزیره 
هنگام، خلیج دلفین ها و جنگل حرّا 
با هماهنگی اداره بنادر و دریانوردی 

در حال انجام است.
قلمرو ژئوپارک قشم ۲۶۰ کیلومتر 
مربع شامل جزیره های قشم و هنگام 
و ۵۰۰ متر مرز حاشیه دریایی این 

جزایر و خلیج دیرستان است.
این ژئوپارک دارای ۲۵ سایت متنوع 
و اصلی همچون تنگه چاهکوه، دره 
ستاره ها، دره تندیس ها، دره شور و 

غار نمکدان است.
مجاورت ژئوپارک جهانی قشــم با 
جنگل های حرا واقع در شمال جزیره 
قشم که دارای پنج عنوان تالاب بین 
المللی، ذخیرگاه زیست کره، منطقه 
حفاظت شده، منطقه ویژه دریایی و 
منطقه ویژه پرندگان است، به ارزش 
ها و جذابیت های طبیعی ژئوپارک 

مزبور افزوده است.

گردشگری
خبر
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دکوراسیون داخلی 
ارزان قیمت اما  لوکس

در خرید فرش به اندازه و رنگ و طرح 
آن دقت کنید.

آینه ها را در طراحی فراموش نکنید، 
آینه ها بخــش جداناپذیــر طراحی 

هستند.
به سراغ نورپردازی ها بروید.

اگر به دنبال یک آشــپزخانه مدرن 
و شیک هســتید، ســنگ جزیره را 

فراموش نکنید.
در انتخاب کابینت های آشــپزخانه 

وسواس به خرج دهید.
در انتخاب پرده ها دقیق باشید و دنبال 

سبک های مینیمال باشید.
اکسسوری ها و لوازم تزئینی هماهنگ 
با طراحی و رنگ حاکــم در محیط 

خریداری کنید.
از دیوارهای خالی و سرد اجتناب کنید 
و به سراغ آثار هنری و نقاشی ها بروید.

روکش مبلمان و کوســن ها را عوض 
کنید و حس و حــال تازگی به خانه 

بدهید.
گلدان هــا و گیاهــان را در چیدمان 
فراموش نکنید و حتما تعدادی گلدان 
مناسب فضای داخلی خانه خریداری 

کنید
تعــادل را رعایت کنیــد، در انتخاب 
رنگ ها، طرح ها و اشــکال به دنبال 

تعادل باشید.
نقاط کانونــی و عمق میــدان را در 

طراحی دست کم نگیرید.

دکوراسیون

سبک زندگی
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محمدامیــن فروتن یکی 
از اعضای تشکیل دهنده 
نخستین هاستل مجاز در 
ایران است که در گفت وگو 
با ایســنا ماجــرای این 
محدودیت یا ممنوعیت 
را اینطــور ریشــه یابی 
کرد: از ابتدا یــک تداخل صنفی بین 
اتحادیه های مهمانپذیرها و هتلداران 
وجود داشــت که باعث شــد اتحادیه 
هتلداران پیگیر ماجرا شــود. در اصل 
واژه هاســتل، تا کنــون در مجموعه 
هتل ها و مهمانپذیرها تعریف نشــده 

بود.
رییس اتحادیــه مهمانپذیرها خیلی 

تلاش کرد هاستل ها را در زیر مجموعه 
خود قرار دهد. هرچنــد ما هم از یک 
جایی متوجه شــدیم  واژه »هاستل« 
خیلی حساسیت برانگیز شده است واز 
سویی هر دو گروهِ هتلدار و مهمانپذیر 
معتقد بودند که هاســتل به مجموعه 
آن ها ربط پیدا می کنــد. از مرحله ای 
در گیــری بین این دو صنف بیشــتر 
شــد و ما هم که با این مســائل کاری 
نداشتیم، ترجیح دادیم عنوان انگلیسی 
هاستل را از روی تابلو حذف کنیم و با 
عنوان مجوز رســمی اقامتگاه، یعنی 

»مهمانپذیر« به کار خود ادامه دهیم.
در اســتاندارد جهانی »هاستل« 
چگونه تعریف می شود و معادل 

فارسی آن چیست؟
واژه برابر فارســی برای »هاســتل« 
وجود نــدارد اما ترجمه هاســتل به 
مهمانپذیر خیلی نزدیک اســت. البته 
به هتل آپارتمان هم شباهت هایی دارد 
هرچند که هاستل ویژگی خاصی دارد، 
یعنی لزوما اتاق های آن به ســرویس 
بهداشــتی و حمــام اختصاصی مجزا 
مجهز نیســت. یا همه آن ها پارکینگ 
ندارند. فضای اقامتی معمولا مشترک 
اســت که تخت های آن اجــاره داده 
می شود. همان سیســتمی که تقریبا 
در مسافرخانه های قدیم ایران وجود 
داشت. هاستل محیط خودمانی تری 
دارد و بک پکرها و افــرادی که ارزان 
سفر می کنند معمولا مخاطبان اصلی 

آن هستند، چرا که قیمت آن از هتل ها 
کمتر است.

در ایــران بــه خاطــر بــازار محدود 
گردشــگری که حالا به خاطر مسائل 
سیاســی و یا دیگــر موضوعات پیش 
آمده، مسافران خارجی بیشتر ترجیح 
می دهند در هتل  اقامــت کنند، ولی 
در سایر کشورها کسی که می خواهد 
ارزان سفر کند هاستل را برای اقامت 
انتخاب می کند. در همه جای دنیا هتل 

اقامتگاهی به نسبت لوکس تر است.
البته شــرایط در ایران متفاوت است، 
قیمت هاســتل ها به هتل ها نزدیک 
شده، گاهی حتی نرخ اقامت در برخی 
هاستل ها از هتل بیشــتر است. برای 
همین هتل ها هاستل ها را رقیب جدی 
خود می دانند. هاســتل ها نمی توانند 
قیمت هــا را پاییــن آورنــد، چون از 
نظــر اقتصادی بــرای مجموعه آن ها 
صرف نمی کنــد. از طرفی هتل ها هم 
نمی توانند قیمت هایشان را بیشتر از 
یک حدی تعیین کنند چون مشتری 
خود را از دســت می دهند، در نتیجه 
رقابت تنگاتنگی بین دو گروه در ایران 

شکل گرفته است.
هاستل ها نظارت می شوند؟

مجوز را بــا عنــوان »مهمانپذیر« از 
اتحادیه مهمانپذیرهــا و و وزارتخانه 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی گرفته ایم که ســالانه تمدید 

می کنیم، نظارت هایی هم از ســوی 
اداره های بهداشت، شهردای، استحکام 
بنا و اماکن نیروی انتظامی می شود. ما 
با ثبت اطلاعات گردشــگران در اداره 
اماکن کاملا موافقیم، چــون یکی از 
مشکلات گردشــگری آنالیز نکردن و 
هدر دادن آمار و اطلاعاتی است که در 
اماکن ثبت می شود، درحالی که همین 
داده ها و اطلاعات، سیاســتگذاری و 
سرمایه گذاری ها را می تواند منسجم 

و هدفمند کند.
فرهنگــی،  میــراث  وزارت 
گردشگری و صنایع دستی کجای 

این نظارت ها است؟
خوشبختانه آن حجم سرمایه گذاری 
رایج در سایر بیزنس ها به حوزه هاستل 
وارد نشده است و امیدواریم هرگز این 
اتفاق نیافتد. افرادی که وارد این حرفه 
شده اند معمولا از صفر شروع می کنند. 
درحالی که در بیزنس های قدیمی یک 
شخص پولدار و ســرمایه گذاری وارد 
شده که شــاید ابتدای کار درآمدزایی 
خیلی موضوع مهمی برای وی نباشد. 

اتفاقی که در کافه ها رخ داده است.
 برای کســانی که در حرفه هاســتل 
فعال شــده اند، درآمــد عاملی مهم و 

تعیین کننده اســت. در نتیجه رقابت 
شســته و رفته تری دارنــد و رضایت 
مشــتری اصلی مهم برای شان است. 
اگر به مرحله ای برســیم که پولدارها 
و سرمایه گذاران وارد بیزنس هاستل 
شــوند قطعا نظارت ایــن وزارتخانه، 
مهم خواهد شد اما الان که این حرفه 
کوچک است و هنوز ســرمایه گذاران 
کلان وارد نشــده اند ایــن نظــارت 
خودجــوش توســط مهمانپذیردار 
صورت می گیرد، چون آینده کاری او 
به رضایت و نظر مشتری خیلی وابسته 

است.

داستان هاستل های به اصطلاح ممنوع و مسافران آن

واژه برابر فارسی 
برای »هاستل« 
وجود ندارد اما 
ترجمه هاستل 

به مهمانپذیر خیلی 
نزدیک است. البته به هتل 
آپارتمان هم شباهت هایی 

دارد هرچند که هاستل 
ویژگی خاصی دارد، یعنی 

لزوما اتاق های آن به 
سرویس بهداشتی و حمام 

اختصاصی مجزا مجهز 
نیست.

هاستل از ترکیب دو واژه Host )مهمان کردن( و Hotel )هتل( تشکیل 
شده که اقامتگاهی ارزان و محبوب در بین گردشگران کم خرج  است. اما 
همین هاستل های پرطرفدار در دنیا، در یک سال گذشته به چالشی ترین 
اقامتگاه های ایران تبدیل شده اند، تا جایی که اداره اماکن نیروی انتظامی 
چندباری تابلوهای آن ها را پایین آورد و مدیر میراث فرهنگی و گردشگری 
وقت استان تهران هم فعالیت شــان را غیرقانونی اعلام کرد و گفت که 
مجوزی به نام »هاستل« نداریم و معاون گردشگری وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی هم در ادامه این جریان ها تصریح کرد که »تا به 
امروز عنوان "هاستل" جزو مصادیق تأسیسات گردشگری کشور نبوده 
است. « در نهایت هم اداره اماکن عمومی ناجا پیشنهاد کرد برای حل مشکل 

استفاده از واژه هاستل در تابلوها مصوبه ای گرفته شود.

ایسنا

گزارش
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احداث پروژه های گردشگری" بوم کلبه " و " بازارگل و گیاه 
" در سرخه حصار کلید خورد

در پی انعقاد تفاهم نامه بین شهرداری تهران و وزارت جهاد کشاوری مبنی بر واگذاری 
اراضی جنگلی و نظر به طراحی ده ها پروژه در بوستان جنگلی سرخه حصار ، فراخوان 
جذب سرمایه گذار مربوط به دو پروژه گردشگری برای اولین بار در این منطقه به نتیجه 

رسید و روند احداث دو پروژه " بوم کلبه " و " بازارگل و گیاه " کلید خورد.
 مرتضی رحمان زاده، شهردار منطقه با بیان اینکه تفاهم نامه اجرای مدیریت بهره وری 
و نگهداری از پارک های جنگلی و توسعه فضای سبز شهر تهران در چارچوب تبصره 1 
ماده ۲ قانون ملی شدن جنگل ها و مراتع کشور بین وزارت جهاد کشاورزی و شهرداری 
تهران به امضاء رسید، گفت: در این راستا، ۶۲4 هکتار از اراضی بوستان جنگلی سرخه 
حصار به شهرداری منطقه 13 به مدت 3۰ سال واگذار شد که با انعقاد این تفاهم نامه ، 
شهرداری منطقه 13 اقدام به اجرایی کردن پروژه های مربوط به قطب گردشگری شرق 

تهران مطابق با مأموریت های زیست محیطی کرد.
وی با اشاره به فراخون عمومی و مناقصه مربوط به بازارگل و گیاه و احداث اقامتگاه بوم 
گردی )بوم کلبه( گفت : با توجه به پیگیری های انجام شده و برگزاری جلسات متعدد 
قطب گردشگری شرق تهران، برای اولین بار فراخوان جذب سرمایه گذار به نتیجه رسید 
و توانستیم در قالب قرار داد مشارکتی، دو پروژه مربوط به گردشگری در این منطقه را 

به مرحله اجرایی در بیاوریم.
رحمان زاده " احداث اقامتگاه بوم گردی" را یکی از پروژه های قطب گردشــگری شرق 
تهران برشــمرد و افزود: این پروژه در زمینی به مســاحت ۵۲33 متر مربع با امکانات 

مختلفی از قبیل کلبه، بوفه ، رستوران ، پارکینگ و... احداث می شود.
شهردار منطقه 13 با اشاره به تعریف 1۲ غرفه رستوران و 1۲ کلبه در این پروژه اظهار 
داشت: علاوه بر اینکه کلبه ها همراه با امکانات کامل ، محل مناسبی برای اسکان موقت 
گردشگران هستند، در رســتوران های این اقامتگاه ، ازمواد غذایی ارگانیک برای طبخ 
غذا استفاده می شود تا گردشــگران بتوانند تجربه زندگی در یک زیست بوم خاص را 

تجربه کنند.
بر اساس گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه 13 ، 
وی در خصوص جزئیات پروژه دیگر با عنوان بازار گل و 
گیاه نیز اظهار داشت: ضمن طراحی و جانمایی چندین 
غرفه پرتابل ، پروژه بازار گل در زمینی به مساحت 1۰ 

هزار متر مربع با زیر بنای ۵143 متــر مربع احداث می 
شود.

شهردار منطقه 13 هدف از اجرایی کردن این پروژه ها را ارتقای 
سرانه های فرهنگی، فضای سبز ، خدماتی و رفاهی در این منطقه عنوان کرد 
و یادآور شد: با توجه به رویکرد منطقه در تبدیل بوستان جنگلی سرخه حصار 

به قطب گردشگری شرق تهران ، در نظر داریم این محدوده ارزشمند را تبدیل به محلی 
برای حضور بیشتر مردم کنیم تا شهروندان بتوانند با طی مسافتی کم ، تجربه 

جدیدی از طبیعت گردی را در دل پایتخت کسب کنند.

راهکارهایی برای کاهش هزینه های دندانپزشکی 
خانواده ها

هرقدر که کار دندانپزشــکی خود را به تأخیر بی اندازیم ممکن است که هزینه هایمان 
بیشتر شود. یک ترمیم ساده هزینه بسیار پایین تری از درمان ریشه )عصب کشی( دارد. 
یک درمان ریشه هم درمان مقرون به صرفه تری از کشیده شدن یک دندان و جایگزینی با 

ایمپلنت است. پس درمان های موردنیاز را به تأخیر نیندازیم.
با تحقیق کافی دندان پزشــک خود را انتخاب کنیم. صرف ارزان بودن خدمات را ملاک 
انتخاب قرار ندهیم. به قول انگلیسی ها شما ممکن است هنوز آن قدر پولدار نشده باشید 
که برای خدمات سلامتی خیلی ارزان هزینه کنید! هرچند که گران بودن یا ارزان بودن 
به خودی خود بیانگر کیفیت داشتن یا نداشتن خدمات نیست اما تحقیق و پرس و جوی 

شما می تواند راهگشا باشد.
بهداشت و پیشگیری شعار نیست. مسواک، نخ دندان و دهان شویه و تغییر عادات غذایی را 

جدی بگیرید. اگر تناوب مصرف قندتان پشت سر هم است، اگر عاداتی مانند جویدن یخ یا 
مکیدن لیمو و … دارید که به دندان ها آسیب می زنند در اسرع وقت آن ها را کنار بگذارید.

اگر دندان پزشک خانوادگی خوب داشته باشید و خدمات پیشــگیری و درمانی را به او 
بســپارید و در چک آپ های منظم مراجعه کنید احتمالاً نیاز کمتــری به درمان های 

تخصصی دندانپزشکی با هزینه های بالاتر خواهید داشت.
در بودجه خانــوار مبلغی باید به ســلامت و زیرمجموعه آن ســلامت دهــان و دندان 
اختصاص یابد. اگر شــما مجبور هســتید برای مثال ده میلیون در چهل ســالگی برای 
ایمپلنت دندان هایی ازدســت رفته هزینه کنید این مبلغ را باید به کل تعداد سال هایی 
که دندان پزشک مراجعه نکردید و خدمات درمانی ساده تر یا پیشگیرانه دریافت نکردید 

تقسیم کنید. سلامتی به هرحال به اختصاص هزینه نیاز دارد.
در دانشکده ها، کلینیک های وابسته به دانشکده ها می توانید با هزینه خیلی پایین ولی با 
معطلی بیشتر خدمات باکیفیت مناسب را دریافت کنید. در تمامی مراکز استان در حال 
حاضر این کلینیک ها حضور دارند و حتی در آن ها خدمات بسیار تخصصی دندانپزشکی 

ارائه می شود.
بیمه های دندانپزشــکی در ایران فراگیر نیستند. ولی 
بسیاری از شــرکت های بیمه، پوشش های تکمیلی 
دندانپزشکی دارند که می توانند کمک هزینه بزرگی 

برای کارهای درمانی باشند.
بسیاری از دندان پزشکان ممکن است در نحوه پرداخت 

هزینه های دندانپزشکی با شما مســاعدت کنند. البته 
ممکن اســت که طبق روال هــر مطب یا مرکــز درمانی 

سیاست های مالی متفاوت باشــد. ولی دندان پزشکان زیادی 
چک های فرهنگیان و کارمندان را قبول می کنند.

اولویت بندی کارهایتان را از دندان پزشــکتان بپرســید. بعضی درمان ها 
می توانند ب تأخیر بیفتند ولی با تأخیر انداختن برخی درمان ها ممکن نیست و می تواند 

هزینه  دندانپزشکی زیادی بالاتری در آینده برایتان ایجاد کند.

اولین نقشــی که خانم های خانه 
دار در جهت مدیریت هزینه های 
زندگی و پس انداز ایفا می کنند، 
برنامه ریزی اســت. پیشرفت در 
زندگی و توفیق در آینده نیازمند 
برنامه ریزی است . در یک برنامه 
ریزی مالی کامل و دقیق، وضعیت 
اقتصادی امروز فرد یا خانواده بررسی می شود و 
اهداف مالی فردای نزدیک و دور نیز مد نظر قرار 
می گیرد. برنامه ریزی مالی جنبه های متفاوتی 
را در بر مــی گیرد که صرفا شــامل پس انداز یا 
سرمایه گذاری هنگفت در منابع سرمایه گذاری 
خاص نمی شود. این ســرمایه گذاری ها  فقط 

بخش کوچکی از یک برنامه ریزی جامع است.
دومین نقش خانم های خانه دار در جهت مدیریت 
هزینه های زندگی و پس انــداز ایفا می کنند، 
بودجه بندی اســت. بعد از برنامه ریزی، بودجه 
بندی بسیار مهم است و شاید اولین و تنها راهی 
است که به کاهش هزینه نیز کمک می کند. با 
یک بودجه بندی درست و اصولی متوجه دخل 
و خرج ها می شــوید و می توانید خرج ها را هم 
کنترل کنید. بودجه بندی باعث می شود مدیریت 
اقتصادی، مدیریت زندگــی، مدیریت زمان و 
مدیریت برنامه شخصی تان را به دست داشته 
باشید و کارهای خود را طبق برنامه پیش ببرید. به 

دیگر سخن، کسی که برنامه ریزی دارد اهدافش 
را می داند و بــرای آن ها بودجه بندی می کند، 
هیچ گاه دچار بی نظمی نمی شود. با بودجه بندی 
و عمل به آن اســت که می توانید همه نیازهای 
ضروری و غیر ضروری تــان را در دراز مدت به 

دست آورید.
پس انداز خانم های خانه دار

شــما به عنوان یک خانم خانه دار می توانید با 
نادیده گرفتن بخشی از درآمد خود یا همسرتان، 
پس انداز کنید. به کم و زیاد بودن پس اندازتان 
توجه نکنید، چه بســا با همین پس اندازهای 
کوچک در درازمدت می توانید ســرمایه قابل 
توجهی داشته باشید و اندک اندک به خواسته 
های درازمدت تان دســت یابید. قناعت، صرفه 
جویی و چشم و هم چشمی نکردن رموز موفقیت 
حتمی شما است. یادتان باشد قطره قطره جمع 

گردد وانگهی دریا شود.
در برنامه ریزی برای پس انداز لازم است همیشه 
فهرستی از هزینه ها را تهیه کنید. بهتر است با 
وجود محاســبه هزینه هایی چون اجاره خانه، 
خوراک، پوشــاک، بیمه و هزینه های درمانی 
مقداری هم برای هزینه های پیش بینی نشده 
چون جشن تولد، عروســی، مهمانی و مرگ در 
نظر بگیرید. اگر حقوق ماهانه خود را تقسیم بر 
سه کنید، می توانید دو قسمت آن را خرج و یک 
قســمت آن را پس انداز کنید. در این مورد می 
توانید از قانون 3۰/۲۰/۵۰ برای مدیریت حقوق 
ماهانه کمک بگیرید که پیشــتر آن را معرفی 

کرده ایم.
تفاوت میان سرمایه گذاری و پس انداز

ســرمایه گذاری با پس انداز متفاوت است، در 

سرمایه گذاری شــما با توجه به قدرت فکری 
تان، مبلغی از درآمد خود یا همسرتان را در انجام 
کاری به گردش در می آورید که نه تنها به وسیله 
آن کسب درآمد می کنید بلکه در سود و زیان آن 
کار نیز شریک می شوید، مثل سرمایه گذاری در 
ارزهای دیجیتال.شما به عنوان یک خانم خانه 
دار می توانید هم سرمایه گذار باشید و هم پس 
انداز کننده! زیرا اگر بپذیرید تمام اسباب و کالای 
مصرفی در زندگی تان سرمایه و استفاده صحیح از 
آن ها پس انداز است، بی تردید سعی خواهید کرد 
با مصرف درست، از اسباب تان به خوبی مراقبت 
کنید که دیر تر خراب شود تا مجبور نباشید مبلغی 
را برای تعمیر یا خرید دوباره آن ها پرداخت کنید 
و در عوض بتوانید این هزینه های مازاد را پس 

انداز یا سرمایه گذاری کنید.
روش های پس انداز خانم های خانه دار

در ادامه چند روش ساده برای پس انداز کردن را 
به شما می آموزیم. مطمئن باشید که با این روش 
ها می توانید بعد از مدتی پس انداز خوبی جمع 
آوری کرده و می توانید به آرزوهای بلند مدتتان 

در مدت زمان کوتاه تری دست پیدا کنید.
درآمد جانبی

شاید آسان ترین راه برای پس انداز پول این باشد 
که شما نیز به عنوان یک خانم خانه دار دست به 
کار شده و به ســراغ کار بروید. حتی می توانید 
کسب و کارهای خانگی مناسب برای زنان را برای 
خود انتخاب کــرده و از این طریق مبلغی که به 

دست می آورید را پس انداز نمایید.
پرهیز از مشاغل کاذب

این روزها با زیاد شدن استفاده از اینترنت، تبلیغات 
زیادی را می بینیم که به شما وعده یک شبه پول 

دار شــدن را می دهند. بهتر است از تمام آن ها 
دوری کنید، چرا که اکثریت این کارها سرمایه 
شما را نیز هدر می دهند و نه تنها سودی برای 

شما نداشته، بلکه ضرر نیز دارند.
فروش یا اجاره لوازم اضافه

در هر خانه ای لوازم زیادی یافت می شــوند که 
بی مصرف هستند و تنها فضای خانه را اشغال 
کرده اند. با فروش یا اجاره دادن آن ها می توانید 
علاوه بر باز تر کردن فضای خانه خود، درآمد نیز 

کسب کنید.
صرفه جویی در مصرف انرژی

صرفه جویی در مصرف انرژی به این معنی نیست 
که برای مثال در زمســتان یا تابستان از وسایل 
گرمایشی یا سرمایشی استفاده نکنید، بلکه دو 
درجه کم یا زیاد کردن دمــای خانه، می تواند 
تاثیر زیادی بر هزینه ی قبض های خدماتی شما 

داشته باشد.
حذف کردن مخارج غیر ضروری

یک حساب کلی از دخل و خرج روزانه و ماهانه 
ی خود داشته باشــید و بعد از مدتی، مخارجی 
که فکر می کنید اضافی بوده اند را حذف کنید. به 
طور مثال خریدها، کرایه های رفت و آمد، خرید و 
اجاره ی سرویس های اینترنتی و غیره را بررسی 
کنید و تنها مواردی که حتما به آن ها نیاز دارید را 

حفظ و بقیه را حذف کنید.
کم کردن توقعات در خرید

هنگامی که به خرید می روید، توقعاتتان را کاهش 
دهید. بــرای مثال اگر به دنبال خرید گوشــی 
هستید، لازم نیست آخرین مدل را بخرید. یک 
گوشی ســاده تر نیز می تواند برای شما کار راه 
انداز باشد، و همچنین با صرفه جویی در هزینه 
ها، باعث شود که بتوانید مبلغ بیشتری را پس 

انداز کنید.
همراه نداشتن پول بیشتر از نیاز

هنگامی که به خرید می روید، تنها مقدار پولی که 
مورد نیازتان است را همراه خود ببرید. لیستی از 
لوازم ضروری مورد نیازتان یاد داشت کنید و تنها 
آن ها را بخرید. در این صورت اگر هم بخواهید 
لوازم غیر ضــروری را بخرید، پولی برای این کار 

همراهتان نیست.
تخفیف گرفتن

آمار به دست آمده نشــان می دهد که افراد هر 
چقدر درآمدشان بیشتر می شود، علاقه بیشتری 
به تخفیف گرفتن دارند. این گونه افراد معمولا 
قیمت واقعی محصــول را پرداخت نمی کنند، 
شاید این افراد خســیس به نظر برسند اما این 
کار در طولانی مدت باعــث افزایش پس انداز 

شما می شود.  

پس انداز خانم خانه دار با چند راه کار ساده ممکن می شود!

به کم و زیاد بودن 
پس اندازتان توجه 

نکنید، چه بسا با 
همین پس اندازهای 
کوچک در درازمدت 

می توانید سرمایه 
قابل توجهی داشته 
باشید و اندک اندک 

به خواسته های 
درازمدت تان دست 
یابید. قناعت، صرفه 

جویی و چشم و 
هم چشمی نکردن 

رموز موفقیت 
حتمی شما است. 

خانم های خانه دار معمولا درآمد مســتقلی ندارند اما در 
مدیریت هزینه های زندگی و حرکت در جهت رفاه خانواده، 
نقش زیادی دارند، و برای مدیریت مخارج و همچنین پس انداز 

پول باید از مهارت زیادی برخوردار باشند.

راکو
گزارش
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An oil field has been 
discovered in Iran by 
the National Iranian 
Oil Company (NIOC) as 
a result of the drilling 
work carried out by the 
company for several 
years, Iranian President 
Hassan Rouhani said in his 
address to the public in the 
Yazd province.
Rouhani noted that the 
field has reserves of 53 
billion barrels of oil.
The Iranian president 
added that this oil field, 
located on an area of   2,400 

square kilometers, is 80 
meters deep.
Rouhani said that the 
oil field is located in the 
south-west of Khuzestan 
province near Bostan city.
“Iran is a rich country,” the 
president noted. “Despite 
the US sanctions, Iran 
will continue to develop 
technology in oil and other 
sectors of the country.”
The US imposed sanctions 
on Iran in November 2018 
and expanded the list 
of the sanctions several 
times.

Cloud Seeding 
to Help Ease 
Water Crisis in 
Iran
Cloud seeding projects 
have been undertaken 
since 2008 in several 
provinces namely 
Tehran, East and West 
Azarbaijan, Gilan and 
Mazandaran
Despite higher 
precipitation in October, 
which was 33% more 
compared to last year 
same time, average 
rainfall was lower than 
the global average. 
However, rainfall can 
be increased by cloud 
seeding, head of the 
National Cloud Seeding 
Research Center of Iran 
said.
“Average rainfall in 
the country usually is 
one third of the world. 
In short, Iran is always 
in the red zone when 
it comes to rains and 
depletion of water 
resources. Even when 
the rains are normal or 
above, it is still below the 
global average,” ISNA 
quoted Farid Golkar as 
saying.
Located in an arid 
and semi-arid region, 
Iran has suffered from 
drought for decades. 
“We must control 
water consumption. 
However, when there 
is more rainfall, it can 
be increased with the 
help of cloud seeding,” 
he added.
Iran Auto 
Output Down 
22%
The output of two major 
Iranian carmakers, 
Iran Khodro and SAIPA, 
has slid further. IKCO 
observed a 30% YOY 
decline in the seven 
months to Oct. 22 while 
SAIPA’s production 
rate dropped 4.4% 
compared to a year 
earlier
Iran’s automotive output 
fell by 22.4% during the 
seven months ending 
Oct. 22 compared to a 
year earlier.
According to data 
announced by the 
Persian economic daily 
Donya-e-Eqtesad, Iran 
produced 440,214 
passenger cars during 
the period.
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Oil field discovered in Iran

“The MOU has 
been penned 
for transient 
imports, transit, 
and swap of 
wheat,” Ali 
Akbar Mehrfard 
said.

“Wheat swap is expected 
to be done but the details 
have not been clarified 
yet,” he added.
“Regarding the capacity 
of domestic flour 
factories are two times 
more than domestic 
wheat consumption, 
the imported volume 
will be consumed for 
flour production, which 
would bring benefits for 
the country,” the official 
explained.
The government’s 
wheat purchases from 
local farmers have 
declined by 3 million 
tons this year, which will 
be imported to replenish 
its strategic reserves.
“The decline in 

purchases does not 
indicate a decline in 
production. There is 
good evidence that 
farmers have stored the 
wheat they didn’t sell 
to the government. Yet, 
the decision [to import 
wheat] has been made 
since the government 
wants to ensure there 
is enough bread to meet 
domestic demand. If 
farmers deliver their 
stored wheat to state 
purchase centers, the 
need for imports will 
be eliminated,” Aliqoli 
Imani, the deputy head 

of the National Wheat 
Farmers Empowerment 
Foundation, said a few 
days ago.
He said that the 
government will need 
around 80 trillion 
rials ($709 million) to 
import this volume of 
wheat and suggested 
that this money can be 
used to make domestic 
purchases instead.
“This way, local farmers 
will benefit and the sum 
put away for imports 
can be used for domestic 
production,” he said. 
Iran has been self-

sufficient in supplying 
its domestic demand for 
wheat since 2016.
A record high of 14 
million tons of wheat 
was domestically 
produced in 2016, more 
than 11.76 million tons 
of which worth over $4 
billion were purchased 
by the government 
from local farmers at 
guaranteed prices.   
In mid-June, Russian 
Energy Minister 
Alexander Novak 
announced that “Russia 
could resume wheat 
exports to Iran soon.”

China International 
Import Expo, a great 
opportunity for 
introducing products of 
Iranian firms
 Head of Trade Promotion Organization 
of Iran (TPOI) Hamid Zadboum said 
that China International Import Expo is a 
great opportunity for Iranian companies 
to introduce their latest products and 
achievements.
He made the remarks on Sunday in an interview 
with IRNA on the occasion of 2nd China 
International Import Expo and added, “since 
China imports over $2,000 billion worth of 
products from other countries annually, it 
has opened its door to all countries, so that 
Shanghai Expo can be considered as one of the 
most important exhibitions in the worldwide.”
Participation of Islamic Republic of Iran in 
2nd China International Import Expo is of 
paramount importance both for China and Iran 
in a way that Iranian companies can showcase 
their latest products in the exhibition, he 
emphasized.
The 2nd China International Import Expo 
kicked off in Shanghai on Nov. 5 in the presence 
of Iranian Minister of Industry Reza Rahmani 
and Chinese President Xi Jinping and will run 
for a period of 10 days.
More than 3,000 companies from 150 countries 
participated in this edition of exhibition, 
1,000 of these companies are supplying their 
products to Chinese market for the first time.
The Iranian pavilion will showcase the 
country’s latest products and new technologies 
that could attract the investors and importers 
of the East Asian country. Iranian companies 
participating in this year’s CIIE are expected to 
present their world-famous Persian carpets, 
saffron, and handicrafts to the visitors.

Gov. gen. calls for 
expanding trade-
economic ties between 
Iran, Armenia
The Governor General of Mazandaran 
province Ahmad Hosseinzadegan called for 
the expansion of trade-economic ties between 
Islamic Republic of Iran and Armenia.
Mazandaran province has hidden capacities 
and potentials which can play a leading role in 
expanding trade-economic relations between 
Iran and Armenia.
He made the remarks in Sari on Sunday in his 
meeting with the governor general of Lori 
province of Armenia and emphasized, “the two 
countries of Iran and Armenia have established 
friendly and amicable ties with each other 
which dates back to many years ago so that 
cooperation of the two countries should be 
expanded.”
Unfortunately, “we could not take advantage of 
good political and amicable relations between 
Iran and Armenia for the expansion of trade-
economic ties but very close relations between 
Iran’s Mazandaran province and Armenia’s 
Lori province can play a leading role in the 
expansion of economic ties between the two 
countries.”
With owning five airports, three ports and 
free zones, 3,000 industrial and production 
units, Mazandaran province can meet a major 
demand of Lori province in Armenia, he 
highlighted.

 Iran has signed a short-term MOU with Russia 
and Kyrgyzstan for imports of wheat, Iranian 
Deputy Agriculture minister announced on 
Sunday.

Iran signs MOU with Russia, Kyrgyzstan 
for transient imports of wheat

news

 the government 
will need around 
80 trillion rials 
(709$ million) to 
import this volume 
of wheat and 
suggested that this 
money can be used 
to make domestic 
purchases instead.
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Police seize 30,500 
million liters of 
smuggled fuel in 
Bushehr
According to Navy Commander of 
Bushehr Province, maritime guards have 
seized one vessel and one tank-truck 
consisted of 30,500 liters of smuggled 
fuel in the province.
The Second Brigadier General Valiollah 
Rezaie Nezhad said on Sunday that the 
maritime guards of Bushehr Province and 
Bandar Ganaveh, south of Iran identified 
and seized one vessel and one tank-truck 
smuggling diesel fuel in two separate 
operations.
The seized cargoes consisted of 30,500 
liters of smuggled diesel fuel, he said, 

adding that four fuel smugglers have been 
arrested in these operations and sent to 
judiciary officials.
Although Iranian rial has experienced a 
severe depreciation against international 
currencies in recent months, fuel prices 
have remained unchanged and this 
has multiplied the lucrativeness of fuel 
smuggling in Iran.
As reported in early June, Iran has 
launched a border market to sell diesel 
fuel to buyers in Pakistan and Afghanistan 
to counter the smuggling of fuel at border 
areas.
As the US and European Union tightened 
sanctions on Iran, a lucrative cross-
border industry of smuggling fuel and 
goods has emerged, bolstered by a sharp 
drop in the value of the Iranian currency.
Fuel, especially diesel, is being moved 

illegally out of the country through cities 
bordering Afghanistan, Pakistan, and 
Turkey, says Alireza Zeighami, deputy 
oil minister for refining and distribution.
Between 7 million-10 million liters of 
petrol and diesel are smuggled out every 
day, according to Iranian state media. 
Analysts are attributing a 7 percent rise 
in fuel consumption to an increase in 
smuggling activity.



US 'Very Actively' Asking 
North Korea to Return to 
Talks: South Korea
The United States is "very actively" trying to 
persuade North Korea to come back to negotiations, 
South Korea's national security adviser said on 
Sunday, as a year-end North Korean deadline for US 
flexibility approaches.
South Korea was taking North Korea's deadline 
"very seriously", the adviser, Chung Eui-yong, told 
reporters, at a time when efforts to improve inter-
Korean relations have stalled.
Chung made the remarks at a news conference 
to mark South Korean President Moon Jae-in's 
halfway point of his five-year term.
North Korean leader Kim Jong Un in April gave the 
United States a year-end deadline to show more 
flexibility, and North Korean officials have warned 
the United States not to ignore that date.
The window of opportunity for progress in dialogue 
with the United States was getting smaller, a senior 
North Korean diplomat said on Friday, adding 
that Pyongyang expects reciprocal steps from 
Washington by the end of the year.
South Korea has set up "various" contingency 
plans if the deadline passes without any positive 
outcome, Chung said, without elaborating, Reuters 
reported.
"Only if talks between high-rank officials happen 
and lead to substantial progress, the third North 
Korea-United States summit is possible," he said.
"As you know, the North side has shown the year-
end deadline, considering that position of the North 
Korean side, we are closely coordinating with the US 
side for North Korea and United States to find clues."

Russia committed to coop., 
deepen relation with Iran: 
Russia's Ryabkov
Russian Deputy Foreign Minister Sergey Ryabkov 
said that Russia is committed to cooperate with 
Iran, as well as deepening its relations.
He made the remarks on Saturday in Moscow on 
the 2019 Moscow Nonproliferation Conference 
titled Nuclear Energy, Disarmament and 
Nonproliferation.
Russia is committed to fully cooperating and 
coordinating with Iran in all fields, as well as 
developing and deepening these relationships, 
he said.
Iran and Russia have numerous economic projects 
in the region, he noted, adding that Russia will 
continue to develop Iran's infrastructure projects to 
bring the two countries closer to each other despite 
US sanctions.
Speaking at the conference, Ryabkov stressed that 
Russia's relations with Iran will be continued in the 
nuclear field.
The 2019 Moscow Nonproliferation Conference 
(The 2019 MNC) was held on November 7-9, 2019.
Iranian Deputy Foreign Minister Abbas Araghchi 
and Director-General of the Department of Arms 
Control of the Ministry of Foreign Affairs of China 
Fu Cong were also attended the 2019 MNC.

US, Allies Don’t Want Peaceful Resolution of 
Syria Crisis: Ex-American Diplomat

“The principal 
issue is not the 
constitution, but 
the eight years of 
war and destruction 
brought on by 
foreign intervention, 
principally by the 

Americans, British, French, 
Israelis, and Turks,” Michael 
Springmann, the former head 
of the American visa bureau 
in Saudi Arabia, said in an 
interview with Tasnim.
“Those countries do not 
want a peaceful resolution of 
the conflict and would much 
prefer to see the current war 
continue,” he added.
J. Michael Springmann 
served in the US government 
as a diplomat with the State 
Department's Foreign Service, 
with postings in Germany, India, 
and Saudi Arabia. He left federal 
service and currently practices 
law in the Washington, DC, 
area. Springmann’s works and 
interviews have been published 
in numerous foreign policy 
publications, including Covert 
Action Quarterly, Unclassified, 
Global Outlook, the Public 
Record, OpEdNews, Global 
Research and Foreign Policy 
Journal. He has written Visas for 
Al Qaeda: CIA Handouts That 
Rocked The World and a second 
book Goodbye, Europe? Hello, 
Chaos? Merkel’s Migrant Bomb. 
Both are available on Amazon. 
The books’ website is: www.
michaelspringmann.com
The following is the full text of 
the interview:
 A 45-member committee 
equally divided between 
the Syrian government, the 
opposition, and civil society 
held talks in Geneva on Monday 
about the amendment of Syria’s 
Constitution. Media sources 
close to Damascus said that 35 
members of the Constitutional 
Committee traveled to Geneva 
last Sunday while UN special 

envoy for Syria Geir Pedersen 
kept 45 others in the Swiss 
city to be part of the mini-
committee that would discuss 
the constitutional reform in 
the country, after eight and 
a half years of conflict. The 
committee will conduct its 
work and adopt its decisions by 
consensus wherever possible, 
or resort to a majority of 75 
percent of votes. Observers 
fear that the required number 
of votes could prevent the 
committee from approving 
any decisions in its upcoming 
meetings. What do you think 
about the developments? 
How possible is it for the 
Constitutional Committee to 
reach an agreement given the 
deep differences and lack of 
trust between its members?
Springmann: With 150 
delegates meeting in Geneva 
about a new constitution 
for Syria, I do not believe it is 
possible for them to come to 
any kind of agreement. The first 
problem is the sheer number 
of members at the conference. 
Getting so many people to 
agree on anything would be a 
trial.  The second problem is 
the representatives' makeup: 
50 representatives from the 
Syrian government; 50 from 
the supposed "opposition", 
in reality, terrorist groups 
primarily sponsored by the 
United States; plus 50 from 
"civil society", whatever that is.   
The principal issue is not the 
constitution, but the eight years 
of war and destruction brought 
on by foreign intervention, 
principally by the Americans, 

British, French, Israelis, and 
Turks. Those countries do not 
want a peaceful resolution of 
the conflict and would much 
prefer to see the current war 
continue.
The UN is proving useless. Its 
"special envoy Geir Pedersen 
called for patience, persistence, 
and readiness to compromise." 
After eight years of combat, 
stoked by foreign forces, the 
citizens of Syria would be happy 
to compromise--provided the 
people they were dealing with 
wanted peace.
The Syrian Constitutional 
Committee was established 
with the aim of paving the way 
for a political settlement in 
Syria. If a new constitution is 
approved by the committee, 
how practical will this be?  
How can the opposing parties 
guarantee to implement the 
new constitution?
Springmann: Any constitution 
approved by such an unwieldy 
committee would most likely 
prove unworkable. After all, 
one definition of a camel is 
an animal put together by a 
committee. 
Compare and contrast the 
proposed Syrian constitutional 
structure with the American 
one.  In the Syrian Arab 
Republic, there are 150 
individuals tasked with 
creating a new constitution 
(without specifying exactly 
the issue with the old one). In 
1787, the original 13 United 
States appointed men to 
draft a basic law for the new 
country. Seventy were chosen, 
55 actually attended the 

convention and did the work.
Whatever comes out of Geneva 
where the Syrian constitutional 
delegates are sitting will most 
likely prove unworkable.  If 
the idea is to create a political 
settlement, having delegates 
from so many disparate groups 
is almost a promise of failure.  
There will be no guarantees of 
implementation since many 
of the representatives are 
trying to destroy the country, 
which has been held together 
by its president and a common 
consensus of "live and let live"--
at least until the alien invasion.
Given Turkey’s military 
operation against Kurds 
in northern Syria and the 
presence of Ankara-backed 
extremist groups in the area, 
what do you think about the 
negative impacts of foreign 
intervention on the political 
settlement of the Syrian crisis?
Springmann: Foreign 
intervention in Syria, 
specifically that of the United 
States, Israel, Britain, France, 
and Turkey, is designed to 
ensure that there will be no 
political settlement of the 
Syrian crisis.  The invaders 
created the present situation.  In 
contrast, Russia and Iran were 
invited into the country by its 
legitimate government.  Unlike 
the New Crusaders, those two 
states have long sought to 
stabilize Syria.The real aim of 
America and Israel is to break 
Syria into pieces, just as they've 
tried to do in Iraq since 2001.  
They would like to split the 
Kurds in the northeast from the 
rest of the country.  

An American author and former diplomat 
cast doubts over the success of ongoing 
talks between the Syrian government and 
foreign-backed opposition in Geneva and 
said the US and some of its allies do not 
want a peaceful resolution of the conflict 
in the Arab country.
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Iran, Pakistan Boost 
Cooperation on Border 
Security: Commander
 Iran’s Border Police commander said Tehran and 
Islamabad have coordinated efforts to enhance security 
along the common land border, unveiling plans for closer 
interaction with Pakistan’s coast guard.
Speaking to reporters during a visit to the border areas 
of Iran’s Sistan and Balouchestan province on Saturday, 
Brigadier General Qassem Rezaei said the Iranian and 
Pakistani border guards have established an agenda 
for protecting the common border after consultations 

between the two countries’ officials.
He said the joint efforts between the two neighbors have 
facilitated trips by Pakistani pilgrims at the Mirjaveh 
border crossing.The commander also unveiled plans for 
the promotion of cooperation with Pakistan’s coast guard 
in order to ensure security along the common sea border.
In April, Iranian President Hassan Rouhani and Prime 
Minister of Pakistan Imran Khan agreed to set up a joint 
rapid reaction unit along the common border to combat 
terrorism.
Iranian military forces along the southeastern border 
areas are frequently attacked by terrorist groups coming 
from Afghanistan and Pakistan.

In February, a bus carrying 
IRGC personnel was 
traveling between the 
cities of Zahedan and 
Khash in Sistan and 
Balouchestan, when it 
was targeted in a suicide 
car bomb attack.
Twenty-seven IRGC 
members were killed and 
13 others injured in the attack, 
claimed by the so-called Jaish ul-Adl 
terrorist group based in Pakistan.
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to any kind of 
agreement. The 
first problem 
is the sheer 
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Iran not planning to leave NPT yet: 
FM spox
Foreign Ministry spokesperson Mousavi said Iran has no 
intention yet to leave the Non-Proliferation Treaty, adding the 
country would have many options to choose from if the ‘snapback 
mechanism’ was ever activated.
Mousavi made the remarks during a press conference on Sunday, 
adding “we keep the door to diplomacy and dialogue open, but we 
have not pinned our hope on anyone.”
Asked about the recent remarks by deputy FM Araghchi about the 
possibility of reconsideration in Iran’s nuclear doctrine, and the 
Europeans’ talks of the ‘snapback mechanism’, Mousavi said “they 
have no right to activate the snapback mechanism, nor can they 
do it, because our measures are aimed at preserving the JCPOA 

and are based on the articles of the agreement itself. We have the 
right to take these measures.”He was referring to Iran’s reduction 
of its commitments to the nuclear deal, according to Paragraphs 
26 and 36 of the Joint Comprehensive Plan of Action (JCPOA) 
following the US’ unilateral withdrawal from the agreement and 
lack of any practical measures from the European sides to shield 
Iran’s economy against the US sanctions.
“If they decide to activate the snapback mechanism, it is only 
natural that a wide range of options will be made available to us, 
which we will choose from according to the situation,” he added.
Mousavi stressed that Iran has no intention yet to leave the 
Non-Proliferation Treaty (NPT), adding “our plans have been 
already calculated and we will take the next steps according to 
the reaction we receive from the other side. We must give future 
a chance.”

News

Toxic 
Compound 
Responsible 
for Vaping 
Illnesses: 
CDC
The US Center 
for Disease 
Control (CDC) 
determined that 
vitamin E acetate, a 
compound present 
in all 29 lung tissue 
samples obtained 
from patients, is 
a potential toxin 
of concern for 
va p i n g - re l a t e d 
lung illnesses.
The chemical 
is used to 
dilute liquid in 
e-cigarettes and 
vaping products 
that include THC, 
and is found in 
some food as 
well as cosmetic 
products like skin 
cream. It does 
not normally 
cause harm when 
swallowed or 
rubbed on your 
skin, but past 
research suggests 
that inhaling 
might impede 
lung functions, 
E n g a d g e t 
reported.
There were other 
ingredients in the 
samples, although 
they did not appear 
as consistently. 
THC surfaced in 23 
out of the samples, 
while nicotine 
appeared in 16.
The CDC was 
quick to warn that 
vitamin E acetate 
wasn't confirmed 
as the cause, and 
that there may be 
multiple factors 
involved in the 
o c c a s i o n a l l y 
deadly illnesses. 
It nonetheless 
repeated a 
recommendation 
to avoid using 
e-cigs and vapes 
that included THC, 
especially from 
"informal sources" 
like friends or 
street dealers. The 
CDC also stressed 
that companies 
shouldn't add 
the compound 
to their products 
until and unless 
there's a clearer 
understanding of 
its effect on lungs. 
Answers may well 
be coming -- it's 
just that officials 
don't want to take 
any chances.
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Arts, culture great means for preachers to 
create awareness: IDO chief
The Head of Islamic Development Organization (IDO) lauded the Iranian 
artists’ efforts to create public awareness about different concerns in the 
society, saying artworks can hugely help preachers in conveying messages 
to the public.
“Utilizing the language of culture and art will greatly increase the impact of 
activities that are aimed at raising public awareness,” Hojjatoleslam Mohammad 
Qomi said during a visit to a cinema complex in the western Iranian city of Sanandaj on Sunday.
“If the propagation activities are conducted based on the region-specific cultures and arts, they will 
definitely exert a bigger influence on the subjects of the development,” he added.

 “Up to now, 6 UN 
security council’s 
resolutions have 
been abolished as 
a result of the Joint 
Comprehensive Plan 
of Action (JCPOA) and 
we hope that arms 
sanctions against 
Iran will be lifted until 
October,” the head 
of the Atomic Energy 
Organization of Iran 
(AEOI), Ali Akbar Salehi 
said.
At the official ceremony 
of pouring of concrete 
for the second unit of 
Bushehr nuclear power 
plant, Salehi stressed, 
“1395 days after the 
JCPOA we made a deal 
with Russians for two 
new units that each of 
them have 1050 MW 
power”.

CALL TO PRAYER TIME IN ISFAHAN

WEATHER
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Iranian President Hassan Rouhani arrived in 
Yazd Province in the course of the provincial 
tour of the Government of Prudence and Hope 
on Sunday.
Iranian president described the Islamic Unity 
Week as the week of solidarity, unity and 
becoming closer to the path of the Great Prophet 
of Islam, and stressed that people’s resistance, 
unity, and efforts have disappointed the United 
States.
Addressing the bumper crowd of people in Yazd 
Province on Sunday, President Hassan Rouhani 
said, “Discord and division are what the United 
States wants; let’s not allow the US’ wishes be 
reflected by a few.”
Today, we are at a very critical juncture, said the 
President, adding, “The people of Iran are united 
against the enemies’ pressures, and despite 
what the United States and the Iranian nation’s 
enemies are doing, this nation is readier than 
any other time for defending its country.”
“Last year, the people of Iran were in difficult 
conditions because of the enemies’ economic 
pressures, but people’s resistance, unity, and 
efforts have disappointed the United States,” 
said the President.
The President of the Islamic Republic of Iran 
also went on to say, “Economic figures speak 
to us and indicated that despite the enemies’ 
increased pressures, our conditions are 
improving since April.”
He continued, “Despite all pressures, our non-oil 
exports are in good conditions and this means 
that the entire country is working hard, and 
today, we need to step up our efforts for more 
development.”
Regarding the government’s efforts to fight 
corruption, Rouhani said, “The government has 
emphasized the fundamental ways of fighting 
corruption in three important bills, two of which 
have been submitted to the parliament.”
Stating that, “Transparency is the most 
important thing in fighting corruption,” he 
continued, “We must all fight corruption in 

our country through transparency and a fierce 
determination.”
Referring to the Transparency Bill as a very 
important bill approved by the Council of 
Ministers, the President said, “We hope that the 
members of the parliament approve this bill in 
the near future.”
“Anyone involved in corruption must be 
prosecuted. There should be no talk of factions 
and parties in fighting corruption,” added 
Rouhani.
He said, “I urge the Judiciary to explain to people 
what has been done in fighting billion-dollar 
corruption.”
“I call on all authorities to make it clear to 
people what happened in the $2.7 billion case; 
because this money was the money of oil and the 
treasury,” he continued.
Rouhani noted, "I also urge all authorities and 
bodies to report on the $2 billion given to the US, 
for which the then government had 10 months 
to withdraw, but failed to do so.”
“A few years ago, the Supreme National Security 
Council announced that this case must be dealt 
with swiftly, but it has not been addressed 
to date, so I want the $2-billion case to be 
made public to make people happy and aware 
that there is determination to fight against 
corruption,” he continued.
The president also added, "The $947-million 
case and those responsible for it, which is an 
institution that has taken it and not given it back 
to the public, must be audited and that amount 
be taken back.”
Rouhani said, "I want the case of institutions 
that owe more than $700 million to people 
to be explained to the public, and I call on the 
oil minister to make these figures clear to the 
public. I also hold the Central Bank governor 
in charge of reporting the $2-billion case to the 
public, and call on supervisory organs to clarify 
what happened to the $947 million.”
The President reiterated, "Where is the fight 
against large-scale corruption and why this 
corruption and money is not being addressed. 
People will not be deceived by taking a few 
people to the court to propagandize fighting 
corruption. People need to know how and 
where the money has gone and who is 
responsible for it.”

“Pleased to be in Turkey, attending 
24th ministerial meeting of the ECO. In 
keeping with Iran’s foreign policy that 
posits our neighbors should always come 
first, regional cooperation remains a 
priority. We hope this cooperation can be 
welcomed by neighbors to our south, too,” 
he wrote on his official Twitter account.
“Notwithstanding the hardship Iranian 
people are experiencing in the time of 
blatant and cruel unilateral coercive 

measures and economic terrorism, the 
Islamic Republic of Iran continues its 
commitment to ECO and its programs 
and projects. We consider ECO inter-
connectivity projects in transport and 
transit; energy, including ECO electricity 
market; ICTs and digital connections; 
and tourism industry as the most feasible 
and yielding joint ventures among our 
countries. The Islamic Republic of Iran 
remains ready and active in sharing with 
ECO countries its huge capacities in these 
sectors. This is an open call also on behalf 
of our private sector to its counterparts 
in the ECO Region,” Zarif said on Saturday 
while addressing the 24th Meeting of the 
ECO Council of Ministers (COM) Antalya.

Discord, division US’ wish: Rouhani Neighbors, regional cooperation remain 
Iran’s priorities: FM Zarif

Iranian President Hassan Rouhani said that discord and division 
are what the US wants; let’s not allow the US’ wishes to be reflected 
by a few.

 Iranian Foreign Minister, Mohammad Javad Zarif mentioned the 
24th ministerial meeting of the ECO in Turkey, stressing that regional 
cooperation remains a priority.

The Islamic 
Republic of Iran 
remains ready 
and active in 
sharing with 
ECO countries 
its huge 
capacities in 
these sectors. 
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in the 2.7$ billion 
case; because this 
money was the 
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European partners to the nuclear deal have 
shown an inability to guarantee the conditions 
proposed to Iran under the agreement, Russian 
Foreign Ministry's spokesperson said Saturday.
Russian Foreign Ministry's spokesperson Maria 
Zakharova made the remarks in an interview with 
Vestnik Kavkaza on Saturday.
She maintained that Iran's exit from the nuclear 
deal would be an undesired outcome after the 
diplomatic work carried out in 2013-2015, saying 
that "the collapse of the agreement is an extremely 
undesirable option."
"Unfortunately, there was a unilateral, illegitimate 
withdrawal from the deal by the US," she added, 
noting that the JCPOA was adopted by the UN 
Security Council, with an officially approved exit 
procedure, which was not respected.
"European partners, in turn, showed an inability 
to guarantee the conditions proposed to Iran," 
Zakharova added.
The Russian ministry spokesperson lamented 
the consequences of the US and European sides' 
"irresponsible" and "without real results" policy, 
voicing doubt that the same level of negotiations 

that took about four years to reach results, could 
repeat.
She maintained that the issue of trust in the 
agreement has been undermined, adding "if the 
result achieved through negotiations is destroyed 
once, who will agree to play by the same rules once 
again, if they are not respected?"
One year after the US' unilateral withdrawal 
from the 2015 nuclear deal, and in the absence 
of any practical measures from the European 
sides to the deal to safeguard Iran's economic 
interests against US sanctions, Iran announced 
in May 2019 that it is reducing commitments to 
JCPOA in a transparent manner and according to 
Paragraphs 26 and 36 of the Joint Comprehensive 
Plan of Action (JCPOA) in a bid to “create balance 
between the country’s rights and commitments 
to the JCPOA.” 
Tehran announced the start of the fourth step 
in reducing commitments on Nov. 5, stressing 
however that all measures will be taken under the 
supervision of the International Atomic Energy 
Agency and are reversible the moment the other 
sides to the agreement begin to live up to their 
commitments.

European sides showed inability to guarantee Iran's interests: 
Russia
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یک فعال برندینگ در تشریح معضلات کسب و کارش مى گوید:

فرصت خوب تحریم ها براى برندسازى

براى موفقیت یک 
برند نیاز است در ابتدا 

برخى زیرساخت ها 
مهیا شوند، اما علاوه 

بر زیرساخت ها، موانع 
مختلفى نیز پیش روى 

ما قرار دارد

08
اولین روزنامه اقتصادى دو زبانه استان اصفهان

هر کودکى را که مى خواهید انتخاب کنید!
استارت آپ «Genomic Prediction»  واقع در ایالت نیوجرسى آمریکا اخیرا اعلام کرده است که افراد 

مى توانند از روش لقاح مصنوعى سالم ترین جنین را براى خود انتخاب کنند.
 اگر مى توانستید کودك خود را انتخاب کنید کودکى با چه ویژگى هاى را انتخاب مى کردید؟ قد بلند، باهوش، 
بانمک، چشم آبى یا نوزادى بدون هیچ گونه بیمارى ژنتیکى. قطعا اگر افراد قادر به انجام این کار بودند بهترین 

و سالم ترین نوزاد را انتخاب مى کردند. اخیرا یک استارت آپ آمریکایى یک آزمایش موسوم به "آزمایش انتخاب 
نوزاد"(baby-picking test) را ارائه داده است. این شرکت ادعا مى کند که با استفاده از اندازه گیرى هاى 

دى.ان.اى، مى تواند پیش بینى کند که جنین هاى متولد شده به روش "لقاح مصنوعى" یا "آى وى اف" (IVF) به 
احتمال زیاد به یکى از 11 بیمارى شایع مبتلا هستند یا خیر. بنابر گزارش ها در آینده اى نزدیک این شرکت یک مطالعه موردى 

بر روى اولین متقاضى انجام خواهد داد. این شرکت در کارت هایى میزان درصد ابتلاى هر جنین به بیمارى هایى نظیر دیابت، سکته قلبى و پنج 
نوع سرطان را نشان خواهد داد و به والدین خواهد گفت تا بتوانند بهترین تخمک را براى انجام این کار انتخاب کنند. لقاح در خارج از بدن یا آى .وى 
.اف روشى است که در آن سلول هاى تخمک را در شرایط آزمایشگاهى با اسپرم بارور مى کنند و یک یا چند سلول تخمک به دست آمده را پس از 

گذشت چند مرحله بررسى مى کنند و جنین پنج روزه را در رحم قرار مى دهند تا روند رشد جنین به طور طبیعى ادامه پیدا کند.

آسمان آبى
یــادداشـت
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بازاریابى و بازارسازى 
پاشنه آشیل 
استارت آپ ها

عدم آشنایى استارت آپ ها و شرکت 
هاى دانش بنیان و نوپا با تکنیک هاى 
بازاریابى و بازارسازى موجب مى شود 
بسیارى از ایده هاى کارآفرینى پیش 
از شکوفایى به سمت نابودى حرکت 
کنند. به گزارش روابط عمومى مجمع 
تشکل هاى دانش بنیان ایران، على 
مسعودى عضو هیات مدیره مجمع، 
با بیان اینکه اســتارت آپ ها تجربه 
بازاریابى و بازارســازى ندارند و این 
پاشنه آشــیل آنها به شمار مى رود، 
گفت: نکته اینجاســت که معاونت 
علمى و فناورى نیز چنین وظیفه و 
البته توانى ندارد این وظیفه و رسالت 
تشکل هاســت. وقتى شرکت هاى 
دانش بنیان و اســتارت آپ ها وارد 
تشکل ها مى شوند، تازه با فرصت ها 
و پیشنهاداتى براى فعالیت در حوزه 
هاى مشابه روبرو میشوند که براى 
مثال درآمدزاتر یا کم هزینه تر است. 

دولت که این اطلاعات را ندارد. 
او بر اهمیت سنجش نیاز بازار تاکید 
و به طرح وزارت صنعــت، معدن و 
تجــارت درخصــوص راه انــدازى 
سامانه نیاز اشــاره کرد و گفت: قرار 
بود این ســامانه بســترى باشد تا 
تمام کارفرماهــاى دولتى نیازهاى 
خودشــان را مطرح کنند و شرکت 
هاى داخلى بــا بررســى آن اقدام 
به ســرمایه گذارى کنند و در طى 
زمان نیازهاى کشور رفع شود. این 
عضو هیــات مدیــره مجمع گفت: 
خوشــبختانه صندوق نــوآورى و 
شکوفایى نشســت ها و نمایشگاه 
هایى برگزار مى کند که شــرکت 
ها توانمندیهاى خودشــان را نشان 
میدهند تا کارفرماى دولتى مطلع 
شود و طبق نیازهایش اقدام به عقد 
قرارداد کنند. مسعودى با تاکید بر 
اینکه در حال حاضر بخش خصوصى 
و تشــکل تخصصى مرتبط با حوزه 
فعالیت هر صنعتــى بهترین منبع 
اطلاعاتى براى شناســایى وضعیت 
بازار، ظرفیت هــاى بالقوه و بالفعل 
است، گفت: در هر تشکل انبوهى از 
تجربیات شکست و موفقیت کسب 
و کارها انباشته شده است که تعامل 
و مشارکت با این شبکه از تاجران و 
فعالان باسابقه بهترین کلاس درس 
براى استارت آپ ها و دانش بنیان ها 

به شمار مى رود.

   ترس از سرقت ایده
دبیــرکل اتحادیــه سراســرى در 
خصوص چالش ترس از سرقت ایده 
که یکى از بزرگتریــن دغدغه هاى 
صاحبان ایده به شمار مى رود، گفت: 
حفظ ایده جنبه هاى مختلفى دارد، 
از یک منظر گاهى افراد ایده اى در 
سر دارند ولى از ترس فاش شدن و 
سو اســتفاده دیگران آن را به کسى 
مطرح نمى کند، وقت، انرژى و هزینه 
مى کند آن را به ثمر مى رساند ولى 
در بزنگاهى که به دنبال سرمایه گذار 
مى گردند تازه متوجه میشوند که 
این ایده قبلا پیاده سازى شده و حتى 
شکســت هم خورده است. از منظر 
دیگر اگر آن ایده را با افراد یا مشاوران 
غیرمعتمد در میان بگذارند، پیش 
از اینکه فرصت شروع داشته باشند 
ایده توســط فرد یا گروه دیگرى به 
سرقت مى رود.  به گفته وى، نقش 
مشــاوران معتمد در این مرحله به 
خوبى احساس مى شــود، اگر این 
مشاوران در جایگاه صنفى هم باشند 
با شناختى که از بازار و صنعت دارند، 
مشاوره هاى کاربردى ترى نیز ارائه 

مى کنند.

ایسنا
گــزارش
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    وضعیت برندسازى 
را در ایــران چگونه 

مى بینید؟
شاید در دنیا برندسازى 
ســابقه طولانى نداشته 
باشد، اما از سال1950 به 
بعد برندها توسعه یافتند. 
در ایران، محصولات برخى شرکت ها 
ازجمله شــرکت هاى فعال در زمینه 
صنایع غذایى به واســطه استفاده در 
یک محدوده محیطى شناخته  شده 
و به نوعى به برند تبدیل شده بودند، 
اما درنهایت، در ایــن زمینه توفیق 
چندانى نداشــتیم؛ زیرا هدف اصلى 
یک برنــد جلب رضایت مشــترى و 
افزایش اعتماد به آن است؛ به گونه اى 
که به ایجاد ارزش افزوده بالاتر منجر 

مى شود.
در همه دنیا از هر صد نفرى که وارد 
عرصه برندینگ مى شوند شاید فقط 
یک نفر موفق شــود؛ زیرا این کار به 
تخصص هاى مختلف نیــاز دارد. در 
ایران در این سال ها کمتر این اتفاق 
رخ داده است، زیرا ما بیشتر در بازارها 
حضورى تجربى داشتیم و به واسطه 
مواردى ماننــد بهره مندنشــدن از 
حمایت هاى دولتى، مباحث سیاسى، 
ایفاى نقــش برندها در کشــورهاى 
دیگر، توانمندى برندهــا و مواردى 
از این دســت موفقیــت چندانى در 
بازارهاى جهانى به دســت نیاورده و 

براى مثال، این امکان فراهم نشــد 
که مانند ساعت سوئیس یا برندهاى 
متعدد پوشــاك در دنیا بــه فعالیت 

بپردازیم.

    به عنوان فــردى که وارد این 
حیطه شده اید، موفقیت در این 
عرصه را تا چه انــدازه محتمل 

مى دانید؟
ما از سال1386 برند خود را در ایران 
و با هــدف صادرات ایجــاد کردیم و 
در ســال هاى قبل نیز بــا همراهى 
چند شرکت فعال در عرصه پوشاك 
برندى براى فعالیت در مسکو طراحى 
کردیم، اما واقعا هــر برند مانند یک 
نهال است که به نگهدارى نیاز دارد. 
اکنون در حوزه اى مانند پوشاك شاید 
70 تا 80 درصد بازار ما دست رقباى 
خارجى باشــد و مهم است ما برندى 
داشته باشیم که در گام اول، بتوانیم 
از بازارهاى داخلى سهم ببریم. پس 
از آن ورود به کشــورهاى همسایه و 
حاشیه خلیج فارس و دیگر کشورها 
از اهمیت خــاص خــود برخوردار 

است.

    مشکلى که وجود دارد غیر از 
مواردى معدود، برندهاى ایرانى 
حتى در سطح داخلى شناخته 
نشده و موانع متعددى پیش روى 
آن هاســت. این مسئله را تایید 

مى کنید؟
براى موفقیت یک برند نیاز است در 
ابتدا برخى زیرساخت ها مهیا شوند، 
اما علاوه بــر زیرســاخت ها، موانع 
مختلفى نیز پیــش روى ما قرار دارد 
که این موانــع گاه در حوزه قوانین و 
گاه در بخش فرهنگ هستند. اکنون 
ثبت یک برند بــه زمانى طولانى نیاز 
دارد. از سوى دیگر، علاوه بر مواردى 
که مربوط بــه کیفیــت محصول و 

رضایت مشترى اســت یکى از موانع 
جدى اجاره بها و شــرایط حضور در 
فروشــگاه هاى مطرح و پاســاژهاى 

معروف شهر است.

نکته دیگر بــه بحث هــاى مالیاتى 
مربــوط اســت، به محــض این که 
شرکتى بخواهد وارد فضاى تبلیغات 
شود گویى حساســیت اداره مالیات 

افزایش پیدا مى کند؛ به همین دلیل 
و براســاس پاره اى مسائل فرهنگى، 
اکنــون بســیارى از فعالان کشــور 
ترجیح مى دهند دور از هیاهو فعالیت 
کنند، درحالى که براى برندســازى 
لازم اســت فعالیت هاى شما نمایان 

شود.
در کنار همــه این مــوارد، بالابودن 
هزینه هاى تبلیغ از دیگر مشــکلات 
برندها به شمار مى رود. از سوى دیگر، 
ما در بســیارى موارد نحوه برخورد 
صحیح با مشــترى را مدنظر نداریم، 
درحالى کــه بســیارى از برندهاى 
خارجى همین نکتــه را مورد توجه 
قرار داده و به فعالیــت در بازار ایران 

مى پردازند.

    با وجود فعالیــت برندهاى 
مختلف خارجــى جایى براى 
فعالیت برندهاى داخلى هم باقى 

مى ماند؟
برندهــاى مطرح دنیا هــر یک چند 
دهه ســابقه فعالیت دارند، اما اکنون 
بازار ما به دلیــل برخى محدودیت ها 
مانند تحریم ها و مسائل بانکى فرصت 
خوبى براى برندسازى فعالان داخلى 
فراهم کرده اســت. ما جزو بازارهاى 
نوظهور هســتیم و براى بســیارى 
کشــورهاى صاحب برنــد جذابیت 
داریــم، اما در همه کشــورهاى دنیا 
برندهــا مانند فرزندان شــان بوده و 
دولت هــا زیــر بــال و پر آن هــا را 

مى گیرند.
درواقــع، برندها یک چتــر حمایتى 
دارند؛ اتفاقــى که در ایــران کمتر 
شــاهد آن هســتیم. اکنون حضور 
در فروشــگاه هاى مطــرح شــهر از 
جدى ترین موانع پیش روى ماســت 
و این امر در شناخته شدن برندهاى 

ایرانى تاثیر بسزایى دارد.

برندسازى از موضوعاتى است که در سال هاى گذشته 
مورد توجه بسیار قرار داشــته، اما این که تاکنون چه 
میزان موفقیت در این عرصه حاصل شده جاى بحث 

بسیار دارد. 
در این باره با رامین جــوان رود، مدیرعامل یک برند 
پوشاك داخلى و فردى که همراه شرکت هاى دیگر در 
ایجاد برندهاى بین المللى نیز تلاش کرده است، گفت وگو 

کردیم.

در همه دنیا از هر صد 
نفرى که وارد عرصه 
برندینگ مى شوند 

شاید فقط یک نفر موفق 
شود؛ زیرا این کار به 

تخصص هاى مختلف نیاز 
دارد

،،
استارت آپ

چرا اروپا با وجود برخوردارى از توسعه دهندگان بیشتر، استارت آپ هاى کمترى 
دارد؟

اروپا به عنوان پیش گام نــوآورى و صنعت فناورى 
شناخته مى شــود؛ اما جاه طلبى لازم را براى توسعه  

اکوسیستم و رقابت با کشورهایى همچون آمریکا و چین ندارد.

 Revolout اروپایى ها استارت آپ هاى موفق متعددى به جهان معرفى کرده اند. از
تــا Deliveroo و TransferWise همگــى داســتان هاى موفقیــت 
درخورتوجهى دارند که در رقابت با بازیگران دیگر، خود را به جایگاه یونیکورن شدن 
رسانده اند. همین موفقیت ها نشان دهنده  روح سالم نوآورى و پیشرفت در این قاره 
است. گفتنى است آمارهاى جهانى نشان مى دهد اروپا ظرفیت هاى بسیار بیشترى 

براى پیشرفت در صنعت استارت آپ دارد.
ســرمایه گذارى روى اســتارت آپ ها در اروپا اکنــون در بالاترین ســطح خود 
قرار دارد. ســال گذشــته، 23 میلیارد دلار ســرمایه به شــرکت هاى نوپاى این 
منطقه واریز شــد. مؤسســه  تحقیقاتى مک کنزى (McKinsey) در گزارشى 
مى گوید با وجــود ســرمایه گذارى ها، هنوز اروپــا به ظرفیت هــاى اصلى خود 
نرســیده اســت. درواقع، به حوزه هاى نوآورى با ظرفیت رشــد چشمگیر توجه 
کافى نمى شــود؛ به ویــژه فناورى هایى کــه در خط مقدم توســعه  جهانى قرار 
دارنــد و مفاهیم دیجیتالى ســازى به انــدازه  کافــى توجه و ســرمایه دریافت

 نمى کنند.
کلمنس هارتر، یکى از شرکاى ارشد مک کنزى، در مصاحبه اى درباره  گزارش اخیر 

مى گوید شرکت هاى اروپایى بیشــتر روى دارایى هاى ملموس مانند 
ماشین و ساختمان ســرمایه گذارى مى کنند. شاید یکى از دلایل این 
جهت گیرى سرمایه گذارى، ســابقه  قوى و چندین ساله  قاره  اروپا در 

صنعت ساخت و تولید باشد. او درادامه مى افزاید:
باید بدانیــم دارایى هاى غیرملمــوس مانند داده و نرم افــزار به عنوان 
سرمایه گذارى هاى واقعى شناخته مى شوند که مى توانند اروپا را در خط 

مقدم موج بعدى نوآورى قرار دهند.
تحلیلگران مک کنزى مى گویند نرم افزار و داده درکنار هوش مصنوعى، 
اینترنت اشیاء، بلاك چین، رایانش کوانتومى یا زیست شناسى مصنوعى، 
همگى جزو فرصت هاى طلایى دیجیتال محسوب مى شوند. اگر در این 
حوزه ها سرمایه گذارى شود، ســهم اروپا قطعا در رشد بهره ورى بیشتر 
خواهد شد. با این حال، قاره  اروپا درمقایســه با آمریکا، هنوز 7/1 درصد 
کمتر از GDP خود را در تحقیق و توسعه حوزه هاى مذکور سرمایه گذارى 

مى کند.

   تحقیق و توسعه
مشکل اروپا و سرمایه گذارى در فناورى ارتباط زیادى با سطح دولتى ندارد و درواقع، 
اروپا بیشــترین ســرمایه گذارى ها را از بخش عمومى دریافت مى کند. درمقابل، 
هارتر مى گوید شرکت ها سهم بسیار کمى از سرمایه گذارى در تحقیق و توسعه را 
به خود اختصاص مى دهند. سهم اروپا در تحقیق و توسعه  بخش نرم افزار و خدمات 
کامپیوترى حدود 8 درصد آمار جهانى اســت؛ درحالى که طبق گفته  هارتر، تنها 
همین تحقیق وتوسعه مى تواند قاره  مذکور را به سطحى بالاتر در نوآورى و پیشرفت 

برساند.
ســرمایه گذارى خصوصى در اروپا، 19 درصد از سهم جهانى را ازآنِ خود مى کند. 
آمار مذکور براى چین، 24 و براى آمریکا، 28 درصد گزارش مى شود؛ درنتیجه، آن 
دو کشور در نوآورى و تحول دیجیتال موفق تر، جلوتر از قاره  اروپا حرکت مى کنند. 
به عنوان نشانه اى از نتایج ســرمایه گذارى کمتر در اروپا، مى توان به تلاش دشوار 
اســتارت آپ هاى این منطقه براى تبدیل  به یونیکورن و ارزش یک میلیارددلارى 
اشاره کرد. البته نمونه هاى معدودى از استارت آپ هاى یونیکورن هم در اروپا دیده 
مى شوند؛ اما نرخ رشد و تعداد آن ها به اندازه  نصف استارت آپ هاى آمریکایى است.

علاوه بر کمبود سرمایه گذارى، تقســیم اروپا به کشورهاى متعدد مستقل مشکل 
دیگر این قاره اســت. آن ها با وجود تلاش هاى متعدد براى تشکیل اتحادیه، هنوز 

با مشکلات تقسیم بندى بازارها دست  و پنجه نرم مى کنند. درواقع، چندتکه بودن 
فرهنگ ها و بازارها به نوعى هویت اروپا محســوب مى شــود. در چنین زمینه اى، 
شرکت ها با مشــکل مقیاس  پذیرى در قاره اى روبه رو هستند که تنظیمگرى هاى 
قانونى و زیرساخت هاى متعدد و گوناگونى در آن دیده مى شود. چنین رشدى در 
کشــورهایى با ابعاد بزرگ تر و یکپارچگى قانون و فرهنگ (مانند چین و آمریکا)، 

کمتر دیده مى شود.
مشکلات مذکور باعث شده است در 20 سال گذشته، ســهم اروپا از شرکت هاى 
سوپراستار (10 درصد از شرکت هاى برتر که به درآمد بیشتر از یک میلیارد دلار در 
سال مى رسند)، تقریبا نصف شــود. همچنین، با وجود مشکلاتى که تقسیم بندى 
جغرافیایى و فرهنگى ایجاد مى کند، برخى تحلیلگران همچون هارتر، آن را قوت 

مى دانند:
رهبران متعددى داریم که در سرتاســر قــاره پخش شــده اند و 7/5 میلیون نفر 
توسعه دهنده  نرم افزار داریم که بیش از آمار 4/4 میلیون نفرى آمریکا به نظر مى رسد. 
ما همه  ابزارهاى لازم براى موفقیت را دراختیار داریم؛ اما بزرگ ترین مشکل کنونى، 

اتصال آن ها به یکدیگر با چشم انداز جاه طلبانه است.
هارتر اعتقاد دارد اروپا نمى تواند عقب ماندگى خود از رقبا را پشت دلیل جغرافیایى 
و تقسیم بندى هاى سیاسى مخفى کند. آن ها امروز بیش از هرچیز به ذهنیتى تازه 

و مبتنى بر نوآورى در تمام سطوح نیاز دارند.
کشــورهاى اروپایى اکنون در برخى حوزه ها، رویکردهــاى بزرگ ترى در پیش 
 (EATA) گرفته اند. به عنوان مثال، مى توان به اتحادیــه  خودرو و ارتباطات اروپا
اشاره کرد. آن ها در ســال جارى میلادى بیانیه اى صادر کردند که برنامه هاى آتى 
براى همگام سازى بین شــرکت هاى عملیاتى، توزیع کنندگان، تولیدکنندگان و 
فروشندگان را در سرتاسر اروپا شرح مى دهد؛ همگام سازى اى که کاملا با تمرکز بر 

نوآورى انجام خواهد شد.
آلمان یکى از کشورهاى پیش گام اروپایى در بحث نوآورى و حمایت از استارت آپ ها 
محسوب مى شــود. آن ها ســند Platform Industie 4,0 را با هدف گذارى 
شبکه سازى هوشمند بین ماشــین ها و فرایندها توســعه داده اند؛ فرایندى که با 
استفاده از فناورى اطلاعات و ارتباطات ممکن مى شود. هدف نهایى آلمانى  ها از سند 

مذکور، بهبود دیجیتالى سازى در صنعت ساخت و تولید است.
هارتر درپایان صحبت هایش مى گوید اروپا به تغییرى اساسى در ذهنیت خود نیاز 
دارد. آن ها ویژگى هاى مثبت متعددى دارند؛ اما براى پیشرفت، قطعا باید جاه طلبى 

بیشترى را درکنار ویژگى ها به کار بگیرند.

ایرنا
اروپا به عنوان پیش گام نــوآورى و صنعت فناورى گــــــزارش

شناخته مى شــود؛ اما جاه طلبى لازم را براى توسعه  
اکوسیستم و رقابت با کشورهایى همچون آمریکا و چین ندارد.

مى گوید شرکت هاى اروپایى بیشــتر روى دارایى هاى ملموس مانند 
ماشین و ساختمان ســرمایه گذارى مى کنند. شاید یکى از دلایل این 
جهت گیرى سرمایه گذارى، ســابقه  قوى و چندین ساله  قاره  اروپا در 

صنعت ساخت و تولید باشد. او درادامه مى افزاید:
باید بدانیــم دارایى هاى غیرملمــوس مانند داده و نرم افــزار به عنوان 
سرمایه گذارى هاى واقعى شناخته مى شوند که مى توانند اروپا را در خط 

مقدم موج بعدى نوآورى قرار دهند.
تحلیلگران مک کنزى مى گویند نرم افزار و داده درکنار هوش مصنوعى، 
اینترنت اشیاء، بلاك چین، رایانش کوانتومى یا زیست شناسى مصنوعى، 
همگى جزو فرصت هاى طلایى دیجیتال محسوب مى شوند. اگر در این 
حوزه ها سرمایه گذارى شود، ســهم اروپا قطعا در رشد بهره ورى بیشتر 

خواهد شد. با این حال، قاره  اروپا درمقایســه با آمریکا، هنوز 
GDP کمتر ازGDP کمتر ازGDP

مى کند.
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جهت گیرى سرمایه گذارى، ســابقه  قوى و چندین ساله  قاره  اروپا در 
صنعت ساخت و تولید باشد. او درادامه مى افزاید:

باید بدانیــم دارایى هاى غیرملمــوس مانند داده و نرم افــزار به عنوان 
سرمایه گذارى هاى واقعى شناخته مى شوند که مى توانند اروپا را در خط 

مقدم موج بعدى نوآورى قرار دهند.
تحلیلگران مک کنزى مى گویند نرم افزار و داده درکنار هوش مصنوعى، 
اینترنت اشیاء، بلاك چین، رایانش کوانتومى یا زیست شناسى مصنوعى، 
همگى جزو فرصت هاى طلایى دیجیتال محسوب مى شوند. اگر در این 
حوزه ها سرمایه گذارى شود، ســهم اروپا قطعا در رشد بهره ورى بیشتر 

خواهد شد. با این حال، قاره  اروپا درمقایســه با آمریکا، هنوز 
کمتر از 
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